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ÇUKUROVA ENERJİSİNİ 
KENDİ YÖNETECEK

Adanalı sanayicilerin üretkenliğini ve ihracat pazarlarındaki rekabet gücünü artırmayı 
hedefleyen Adana Sanayi Odası (ADASO), Türkiye’nin önde gelen enerji verimliliği 

merkezlerinden biri olacak Çukurova Enerji Verimliliği Merkezi’ni Adana Sanayi Kampüsü’nde 
faaliyete geçirdi. Merkez, bölgedeki işletmelerin enerji yönetimi ve verimlilik konusunda 

ihtiyaç duyduğu çözümleri sunarak, sürdürülebilirlik odaklı bir yaklaşımla küresel  
rekabet avantajı sağlamayı amaçlıyor.

ADANA’DAN 21 FİRMA 
İHRACAT ŞAMPİYONU

BAŞKAN HİSARCIKLIOĞLU 
GÜVEN TAZELEDİ

ADANA’YA GİRİŞİMCİLİK VE 
DİJİTALLEŞME İSTASYONU

TİM’in gerçekleştirdiği Türkiye’nin İlk 
1000 İhracatçısı 2022 Araştırması’nda 
“İhracat Şampiyonları” listesine 
Adana’dan 21 firma girmeyi başardı.

TOBB 79. Genel Kurulu’nda Başkan Rifat 
Hisarcıklıoğlu güven tazeledi.  ADASO 
Başkanı Zeki Kıvanç da 20 kişilik TOBB 
Yönetim Kurulu’nda yeniden görev aldı.

KOBİ’lerin dijital dönüşümünü 
destekleyerek küresel pazarlara 
ulaşmasını sağlayacak  “İstasyon Adana” 
faaliyetlerine tarihi konakta başladı.

ÇUKUROVA
 ENERJİ VERİMLİLİĞİ

MERKEZİ
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ADANA SANAYİ ODASI DERGİSİ 
ADASO ÜYELERİNE ÜCRETSİZ 
GÖNDERİLİR. BU DERGİ BASIN 
MESLEK İLKERİNE UYAR.

Su Verimliliği  
Merkezi faaliyete  

geçti

Öğrenciler, iş  
dünyasındaki fırsatları 

kariyer gününde keşfetti

Yeni nesil ihracat 
desteklerine erişimin 

kolay yolu

ÇKA'dan genç  
istihdamına 20 milyon TL 

faizsiz kredi desteği

Yargı ve iş dünyası 
Adana'da buluştu

Arabuluculuk sistemi 
uyuşmazlıklarda 

avantajlar sağlıyor

Prof. Dr. Aras, 
yeşil dönüşümün 
finansmanında  
trendleri anlattı

İstasyon Adana'nın 
paydaşları Sanayi 
Kampüsü'nü gezdi

Çukurova Enerji 
Verimliliği Merkezi’ne 

EVD yetki belgesi verildi
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TİM 1000 listesinde 
2020 yılında 18 
firma ile temsil edilen 
Adana'mız 2021 
yılında 20 firma, 2022 
yılında ise 21 firma 
ile temsil edildi.

TİM 1000'de yer alan firma sayımızı 21'e çıkardık

Zeki kıvanç
Adana Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 

BaŞkanDan

Değerli okurumuz; 

C umhurbaşkanımız 
Sayın Recep Tayyip 
Erdoğan’ın ve 

bakanlarımızın teşrifleri 
ile gerçekleştirilen Türkiye 
İhracatçılar Meclisi (TİM) 
30. Genel Kurulu ve 
İhracatın Şampiyonları 
Ödül Töreni’ne katılım 
sağladım. Burada listeye 
girme başarısı gösteren 
ihracatçılarımıza ödülleri 
verildi. Adana olarak son 
3 yılda TİM 1000’de yer 
alan firma sayımızı 21’e 
çıkarttığımızı belirtmek 
isterim. TİM 1000 listesinde 
2020 yılında 18 firma ile 
temsil edilen Adana'mız 
2021 yılında 20 firma, 
2022 yılında ise 21 firma 
ile temsil edildi. TİM 
1000’de yer alan firma 
sayımız her yıl artmaktadır. 
Adana'mızı ihracatta 
şampiyonlar arasına taşıyan 
değerli firmalarımızı 
kutluyor ve bize bu büyük 
gururu yaşattıkları için 

teşekkürlerimi iletiyorum. 
Bildiğiniz üzere, ülkemiz 
bir seçim süreci geçirdi. 
Seçimler sonucunda 
Cumhurbaşkanımız Sayın 
Recep Tayyip Erdoğan 
bir dönem daha seçildi. 
Demokrasi şöleni şeklinde 
gerçekleşen seçimlerimizin 
hayırlar getirmesini 
temenni ediyorum. 
Cumhurbaşkanımız 
Sayın Recep Tayyip 
Erdoğan’ı tebrik ediyor, 
başarılar diliyorum. 
Ülkemizi hep birlikte daha 
ileriye taşıyacağımızı 
düşünüyorum.
Seçimlerin hemen akabinde 
yeni Cumhurbaşkanlığı 
Kabinesi duyuruldu. 
Kabinemiz, Cumhuriyetin 
ikinci yüzyılına en güçlü 
şekilde başlamasını 
sağlayacak nitelikte 
isimlerden oluşuyor. 
Yeni Cumhurbaşkanlığı 
Kabinesi'nin ülkemize, 
milletimize ve iş 
dünyamıza hayırlı olmasını 
diliyorum. Önceki dönem 

bakanlarımıza çalışmaları 
için teşekkür ediyor, yeni 
dönem bakanlarımıza 
çalışmalarında başarılar 
diliyorum. İş dünyası olarak, 
bugüne kadar olduğu gibi 
bakanlarımızla pozitif 
gündem odaklı bir iş birliği 
içerisinde ülkemiz için var 
gücümüz ile çalışmaya 
devam edeceğiz.
Genel seçimlerin hemen 
akabinde, hepinizin bildiği 
üzere Türkiye Odalar ve 
Borsalar Birliği (TOBB) 
79. Genel Kurulu yapıldı. 
Genel Kurul sonucunda 
Başkanımız Sayın Rifat 
Hisarcıklıoğlu tüm oyları 
alarak yeniden başkanlığa 
seçildi. 2018 yılından 
bugüne kadar devam 
ettirdiğim Yönetim Kurulu 
Üyeliğim bu dönemde de 
nasip oldu. 
TOBB camiamızı her 
zamankinden daha da 
ileriye taşıyacağınıza olan 
inancımız tamdır. Cenab-ı 
Allah çıktığımız bu yolda 
bizleri muvaffak eylesin. 
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T ürkiye Odalar Borsalar 
Birliği’nin (TOBB) 79. Genel 
Kurulu, 30-31 Mayıs 2023 

tarihlerinde TOBB Ekonomi ve 
Teknoloji Üniversitesi'nde geniş bir 
katılımla gerçekleştirildi. Türkiye Odalar 
ve Borsalar Birliği (TOBB) Başkanlığı'na 
yeniden M. Rifat Hisarcıklıoğlu seçildi. 
Adana Sanayi Odası (ADASO) Başkanı 
Zeki Kıvanç da 20 kişilik TOBB Yönetim 
Kurulu’nda yeniden görev aldı. Genel 
kurul kapsamında düzenlenen törende 
de Adana Sanayi Odası’nın TOBB 

Genel Kurul Delegeleri Zeki Kıvanç ve 
Mehmet Yalçın’a 10. Yıl Hizmet Şeref 
Belgesi verildi.
79. Genel Kurul kapsamında ilk gün 
TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, 
TOBB Genel Kurul Divanı, TOBB 
Yönetim Kurulu Üyeleri, konseyler, oda, 
borsa başkanları ve delegeler ile birlikte 
Anıtkabir’i ziyaret ederek, Ulu Önder 
Mustafa Kemal Atatürk’ün mozolesine 
çelenk bırakıldı ve saygı duruşunda 
bulunuldu. TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu 
ile TOBB Genel Kurul Başkanı Hüseyin 

HİSARCIKLIOĞLU 
GÜVEN TAZELEDİ, 
KIVANÇ YENİDEN 
GÖREV ALDI
Türkiye Odalar Borsalar Birliği’nin (TOBB) 79. Genel 
Kurulu’nda Başkan M. Rifat Hisarcıklıoğlu güven 
tazeledi. Adana Sanayi Odası (ADASO) Başkanı 
Zeki Kıvanç da 20 kişilik TOBB Yönetim Kurulu’nda 
yeniden görev aldı. Genel kurul kapsamında 
düzenlenen törende de ADASO’nun TOBB Genel 
Kurul Delegeleri Başkan Zeki Kıvanç ve Mehmet 
Yalçın’a 10. Yıl Hizmet Şeref Belgesi verildi. Çevik, Anıtkabir Şeref Defteri’ne şunları 

yazdı: “Büyük Atatürk, 79’uncu Genel 
Kurulumuz öncesinde huzurunuzdayız. 
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’nin 
yöneticileri ve delegeleri olarak, 
milletimizin büyük hedeflerine ve aziz 
hatıranıza layık olabilmek adına var 
gücümüzle çalıştığımızı arz etmek 
isteriz. Bu yıl cumhuriyetimizin ilanının 
100. yılında olmanın da heyecanını 
ve mutluluğunu yaşıyoruz. Türkiye 
Cumhuriyeti bu topraklarda kader birliği 
yapmış milyonların en güzel ortaklığıdır. 
En aziz eseridir. Bizler, ‘Milletin 
bağımsızlığını yine milletin azim ve 
kararı kurtaracaktır’ sözüyle yola 
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çıkanların, bitmiş-tükenmiş denirken, 
küllerinden yeni bir devlet kurmayı 
başaranların çocuklarıyız. Çok büyük 
mücadelelerle elde edilen kazanımlar, 
ancak aynı kararlılık ve sahiplenmeyle 
korunur ve yaşatılır. Bizlere düşen 
görev de Türkiye Cumhuriyeti’ni huzur 
ve refah dolu yarınlara ulaştırmak için 
tüm gücümüzle çalışmaktır. Ülkemizi 
dünyanın en büyük ekonomilerinden 
birisi yapmak, geçmişte olduğu gibi 
gelecekte de her alanda dünyada söz 
sahibi olmak zorundayız. Bizlere yakışan 
budur. Aziz Atatürk, emanet ettiğiniz 
cumhuriyete ve ilkelerinize sonuna 
kadar sahip çıkacağız. Bu vatan bizden 

öncekilerin olduğu gibi, bizim ve bizden 
sonrakilerin de en mukaddes değeridir. 
Asla yorulmadan çalışmaya devam 
edeceğiz. Türkiye Cumhuriyeti, ilelebet 
payidar kalacaktır. Ruhunuz şad olsun”.
 
KIVANÇ VE YALÇIN’A 10. YIL 
HİZMET ŞEREF BELGESİ VERİLDİ
Anıtkabir ziyareti akabinde TOBB İkiz 
Kuleler Konferans Salonu’ndaki TOBB 
79. Genel Kurul Toplantısı kapsamında 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 

Erdoğan’ın ve bakanların teşrifleriyle 
Hizmet Şeref Belgesi Takdimi programı 
düzenlendi. Törende, Adana Sanayi 
Odası TOBB delegeleri Zeki Kıvanç ve 
Mehmet Yalçın’a 10. Yıl Hizmet Şeref 
Belgesi verildi. 35 yıl TOBB üyeliği 
yapan Polatlı Ticaret Borsası Başkanı 
Yahya Toplu ile 38 yıl Genel Sekreterlik 
yapan Kilis Ticaret ve Sanayi Odası 
Genel Sekreteri Murat Sakar'a da hizmet 
şeref belgeleri takdim edildi. 
TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu, 
törende yaptığı konuşmada birlik, 
beraberlik ve vefaya büyük önem 
verdiklerini belirterek, “Büyüklerimizin 
dediği gibi, marifet iltifata tabidir. İşte 
biz de burada, camiamıza en uzun süre 
hizmet etmiş arkadaşlarımıza, fazlasıyla 
hak ettikleri Hizmet Şeref Belgeleri’ni 
takdim etmek üzere bir araya geldik. 
Ne mutlu bizlere ki, camiamızda hep 
böyle değerli insanları tanıdık ve 
birlikte çalıştık. Onların emekleri ve 
gayretleriyle, Oda ve Borsalar, reel 
sektörün hizmet merkezleri haline geldi. 
Kurumsal hizmet kapasiteleri büyüdü, 
daha iyi, daha kaliteli hizmet sundular. 
Dünyanın örnek aldığı bir yapıya 
dönüştüler. Şirketlerimizin büyümesini, 
dışarıya açılmasını sağladılar. Böylece 

memleketimize daha çok yatırım, 
üretim, ihracat ve istihdam kazandırdık. 
Tüm bunları, el birliği, gönül birliği, 
akıl birliğiyle başardık. Allah, bu ülke 
için emek veren, alın ve akıl teri döken, 
herkesin başarılarını daim kılsın.” dedi.

“EKONOMİ ŞÛRASININ 
DÜZENLEMESİNİ ARZ EDERİZ"
Hisarcıklıoğlu, Cumhurbaşkanı 
Erdoğan'ın iş hayatından geldiğine, 
üretim ve ticaretin zorluklarına vakıf 

HİSARCIKLIOĞLU: 
MEMLEKETİMİZE DAHA ÇOK 
YATIRIM, ÜRETİM, İHRACAT 
VE İSTİHDAM KAZANDIRDIK. 
TÜM BUNLARI, EL BİRLİĞİ, 
GÖNÜL BİRLİĞİ VE AKIL 
BİRLİĞİYLE BAŞARDIK.
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olduğuna vurgu yaptı. Cumhurbaşkanı 
Erdoğan'ın reel sektörden gelmiş biri 
olarak hep özel sektörün yanında yer 
aldığını ifade eden Hisarcıklıoğlu, 
saatler süren toplantılarda kendilerini 
dinlediğini söyledi. Erdoğan'ın 
liderliğinde iş ve yatırım ortamını 
kolaylaştıran, iş insanlarının üzerindeki 
yükleri azaltan pek çok düzenlemenin 
hayata geçirildiğini belirten 
Hisarcıklıoğlu, ülkeyi daha ileriye 
taşımaya hazır olduklarını belirterek 
şunları kaydetti: "Başta finansmana 
erişim olmak üzere karşımıza çıkan 
zorlukları sizinle paylaşmak istiyoruz. 
Sizin çözüm odaklı yaklaşımınızın iş 
dünyamıza büyük moral vereceğine 
inanıyoruz. Bunun için de yine sizin 
liderliğinizde ve uygun göreceğiniz 
bir tarihte, yaşadığımız sıkıntıları 
aktarabileceğimiz TOBB Ekonomi 
Şurası'nın düzenlemesini takdirlerinize 
arz ederiz. Bizler, oda ve borsa 

başkanlarım, sadece günü kurtarmak, 
mevcutla yetinmek gibi bir anlayışta 
asla olmadık. Hep daha fazla üretim, 
yatırım, istihdam ve ihracat için çalıştık, 
çalışmaya devam ediyoruz. Her alanda 
yeni ve çok daha büyük hedeflere 
ulaşmak için gayret gösteriyoruz. 

Sorunlar ve tespitlerle birlikte çözüm 
önerilerini hazırlıyor, sizinle ve 
bakanlarımızla istişare ediyoruz."
Hisarcıklıoğlu, Türkiye'yi yurt 
dışında en üst düzeyde temsil eden 
özel sektörün dış temaslarının 
kolaylaştırılması gerektiğini söyledi. 
"Oda-borsa camiamızın da yeşil 
pasaportu fazlasıyla hak ettiklerini 
düşünüyoruz." diyen Hisarcıklıoğlu, bu 
konuda müjde geleceğine inandıklarını 
ifade etti. Hisarcıklıoğlu, camia 
mensuplarının türlü sıkıntılara rağmen 
Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın verdiği 
desteklerle daha çok iş ve aş sağladığını 
dile getirdi. 
 
“TÜRKİYE YÜZYILI'NI HEP 
BERABER İNŞA EDECEĞİZ”
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan ise konuşmasında TOBB'un 
79'uncu Genel Kurulu münasebetiyle 
üyelerle bir arada olmaktan duyduğu 
memnuniyeti dile getirdi. Genel 
Kurulun, TOBB, iş dünyası ve ülke için 
hayırlı olmasını dileyen Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, kuruluşundan bugüne 
TOBB çatısı altında emek veren, 
ebediyete irtihal edenleri de rahmetle 
yad etti. Birliğin tüm mensuplarını, 
Türkiye'nin kalkınmasına, büyümesine, 
güçlenmesine yaptıkları katkılar 
dolayısıyla tebrik eden Erdoğan, 
TOBB'da delege olarak 10-20-30 yıl ve 
üzerinde süresini tamamlayanları da 
kutladı. 81 vilayette faaliyet gösteren 
365 oda ve borsanın tamamını, 1,8 
milyona yaklaşan üyenin hepsini birer 
"Alperen" olarak gördüklerini belirten 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Sizlerin 
şahsında, büyük ve güçlü Türkiye 
idealine sahip çıkan TOBB üyelerine, 
ülkem ve milletim adına teşekkür 
ediyorum." diye konuştu.

ERDOĞAN: TÜRK 
EKONOMİSİNİ HER YIL 
ORTALAMA YÜZDE 5,5 
ORANINDA BERABER 
BÜYÜTTÜK. MİLLİ 
GELİRİMİZİ 236 MİLYAR 
DOLARDAN 1 TRİLYON 
DOLAR SINIRINA BERABER 
GETİRDİK.
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 "Türkiye'ye hizmet mücadelemizde 
bugüne kadar hep sizlerle yol yürüdük. 
Ne yaptıysak beraber yaptık, sırt 
sırta vererek beraberce başardık." 
diyen Erdoğan, demokrasiye yönelik 
tehditlere de beraber göğüs gerdiklerini 
dile getirdi. Ekonomiyi çökertmeyi 
amaçlayan saldırıları TOBB üyeleriyle 
beraber püskürttüklerini vurgulayan 
Erdoğan, şöyle devam etti:  "Türkiye'yi, 
tarihinin en büyük yatırım hamleleriyle 
beraber tanıştırdık. Türk ekonomisini 
her yıl ortalama yüzde 5,5 oranında 
beraber büyüttük. Milli gelirimizi 236 
milyar dolardan 1 trilyon dolar sınırına 
beraber getirdik. Kişi başı geliri 3 bin 
600 dolardan alıp 10 bin 650 dolara 
beraber yükselttik. İş gücü sayısındaki 
artışa rağmen istihdamı 32 milyona 
yine beraber ulaştırdık. İhracatımızı 
36 milyar dolardan 255 milyar dolara, 
turist sayımızı 12,8 milyondan 51,5 
milyonun üzerine beraber çıkardık. 
Milletimizin 60 yıllık hayali olan 
Türkiye'nin otomobili 'TOGG Projesi'ni, 
sizlerin de sahiplenmesiyle beraber 
gerçeğe dönüştürdük. Son 21 yıla 
damga vuran bu eşsiz başarı hikayesini, 
kamu-özel sektör dayanışması içinde 
hareket ederek beraberce yazdık. 
İnşallah bundan sonra da aynı çizgide 
yolumuza devam edeceğiz. Farklı 
hesaplarla hareket edenleri asla aramıza 
sokmayacağız. Ülkemizin karşılaştığı 
sorunlara, ortak akılla beraber 
çözüm arayacağız. İş dünyasıyla, sivil 
toplumuyla, siyaset kurumuyla el birliği, 
gönül birliği içinde inşallah Türkiye 
Yüzyılı'nı hep beraber inşa edeceğiz. 
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği 
üyelerimizin, bugüne kadar olduğu 
gibi bundan sonra da hedeflerimize 
ulaşmamız noktasında üzerlerine 
düşen görevleri en güzel şekilde yerine 
getireceklerine inanıyorum. Ben sizlerin 
desteğine güveniyorum."
 
TOBB’UN YENİ YÖNETİM 
KURULU SEÇİLDİ
Genel Kurul’un ikinci gününde 
TOBB delegeleri sandık başına 
giderek oy kullandı. Yapılan seçimde 
Rifat Hisarcıklıoğlu güven tazeledi. 
Hisarcıklıoğlu başkanlığında 4 yıl 
süreyle görev yapacak TOBB Yönetim 
Kurulu’nda şu isimler yer aldı: Ali Kopuz 
(İstanbul Ticaret Borsası Başkanı), 
Selçuk Öztürk (Konya Ticaret Odası 
Başkanı), Salih Zeki Murzioğlu (Samsun 
Ticaret ve Sanayi Odası Başkanı), 
Tamer Kıran (İMEAK Deniz Ticaret 

Odası Başkanı), Faik Yavuz (Ankara 
Ticaret Borsası Başkanı), Cengiz Günay 
(Tekirdağ Ticaret ve Sanayi Odası 
Başkanı), Zeki Kıvanç (Adana Sanayi 
Odası Başkanı), Engin Yeşil (Diyarbakır 
Ticaret Borsası Başkanı), Hakan Ülken 
(Aydın Ticaret Odası Başkanı), Şaban 
Aziz Karahmehmetoğlu (Rize Ticaret 
ve Sanayi Odası Başkanı), Mehmet 
Büyüksimitçi (Kayseri Sanayi Odası 
Başkanı), Mustafa Cihat Lokmanoğlu 
(Mersin Deniz Ticaret Odası Başkanı), 
İbrahim Burkay (Bursa Ticaret ve 
Sanayi Odası Başkanı), Seyit Ardıç 
(Ankara Sanayi Odası Başkanı), 
Şekib Avdagiç (İstanbul Ticaret 
Odası Başkanı), Işınsu Kestelli (İzmir 
Ticaret Borsası Başkanı), Ali Çandır 
(Antalya Ticaret Borsası Başkanı), 
Ender Yorgancılar (Ege Bölgesi Sanayi 

Odası Başkanı), Mehmet Tuncay 
Yıldırım (Gaziantep Ticaret Odası 
Başkanı) ve Saim Özakalın (Erzurum 
Ticaret ve Sanayi Odası Başkanı). 
İzmir Ticaret Borsası Başkanı Kestelli, 
TOBB'daki ilk kadın yönetim kurulu 
üyesi olarak seçilirken, Genel Kurul'da 
ayrıca kurul ve komisyonlar için de 
seçimler gerçekleştirildi. Hisarcıklıoğlu 
başkanlığındaki yeni Yönetim 
Kurulu'nda yapılan görev dağılımına 
göre Ali Kopuz (İstanbul Ticaret 
Borsası), Salih Zeki Murzioğlu (Samsun 
Ticaret ve Sanayi Odası), Tamer Kıran 
(İMEAK Deniz Ticaret Odası), Şekib 
Avdagiç (İstanbul Ticaret Odası),  Ender 
Yorgancılar (Ege Bölgesi Sanayi Odası) 
Başkan Yardımcısı sıfatıyla ve Faik 
Yavuz  (Ankara Ticaret Borsası) Sayman 
Üye olarak hizmet yürütecek.

ADASO Meclis Üyesi ve TOBB Genel Kurul Delegesi Mehmet Yalçın’a 10. Yıl Hizmet Şeref 
Belgesi’ni TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu verdi. 

Genel Kurul kapsamında düzenlenen törende ADASO Genel Kurul Delegesi, Başkan Zeki Kıvanç’a 
10. Yıl Hizmet Şeref Belgesi verildi. 
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ADASO, İŞİN OLSUN İLE İSTİHDAM İÇİN 
GÜÇLERİNİ BİRLEŞTİRDİ
Adana Sanayi Odası, online istihdam platformu Kariyer.net ile bölgede istihdamı artırmak amacıyla 
iş birliği anlaşması imzaladı. Kariyer.net’in mavi yaka iş ve eleman aramayı dijital hale getiren 
uygulaması ile iş arayan adaylara ve eleman arayan işverenlere hızlı istihdam fırsatları sunulacak. 

A dana Sanayi Odası 
(ADASO), kariyer.
net bünyesinde 

faaliyet gösteren Türkiye’nin 
lokasyon bazlı ilk ve en 
büyük istihdam platformu 
“İşin Olsun” ile bölgedeki 
istihdama katkıda bulunmak 
amacıyla güçlerini birleştirdi. 
İş birliği kapsamında, 
bölgede yaşayan ve iş 
arayan mavi yaka adaylarla; 
çalışan arayan işverenlere, 
hem ücretsiz hem de hızlı 
istihdam fırsatları sunulacak.  
İşin Olsun uygulamasıyla 
mavi yaka adaylar, il, ilçe 
ve mahalle bazına kadar iş 
arayabilecek, işverenlere 
telefonla da direkt olarak 
ulaşılabilecek. İşverenler, 
ilanlarını kolayca yayınlayıp 
ihtiyaç duydukları elemanı 
hızlı bir şekilde bulabilecek.

DAHA KOLAY VE HIZLI 
ÇALIŞAN BULMANIN YOLU 
AÇILDI 
ADASO ile İşin Olsun 
arasındaki iş birliği 
anlaşmasını ADASO Genel 
Sekreteri Bora Kocaman 
ve kariyer.net Türkiye 
Kamu Projeleri Yöneticisi 
Berat Duru imzaladı. 
Bora Kocaman, kariyer.
net ile yaptıkları iş birliği 
anlaşmasının, Adana ve 
çevresindeki istihdamı 
artırmak için önemli bir adım 
olduğunu belirtti. Kocaman, 
"İşin Olsun uygulaması 
sayesinde iş arayan 
adaylarımıza daha kolay, 
hızlı ve etkili bir şekilde iş 
bulma imkanı sunarken, 
işverenlerimize de ihtiyaç 
duydukları niteliklere sahip 
elemanları bulma konusunda 

destek sağlayacağız. Bu 
anlaşma ile iş arayanlar 
ve işverenler arasındaki 
bağlantıyı güçlendirerek, 
iş arayan ve iş vereni bir 
platformda buluşturuyoruz. 
Ayrıca, iş arayanlara ve 
işverenlere rehberlik hizmeti 
sunan ADASO Mesleki 
Eğitim Birimi’ne başvuran 
adaylarımız, hızlıca İşin 
Olsun uygulamasından 
faydalanabilecek." dedi. 
kariyer.net Türkiye Kamu 
Projeleri Yöneticisi Berat 
Duru, mavi yaka çalışan 
istihdamını Türkiye’nin her 
yerinde artırmak için kolları 
sıvadıklarını söyledi. Doğru 
adayla doğru işi buluşturmak 
hedefinde olduklarına 
dikkat çeken Duru, 2017 
yılında hayata geçirdikleri 
İşin Olsun’un Türkiye’nin 

ilk ve en büyük ücretsiz 
mavi yaka iş ve çalışan 
bulma platformu olduğunu 
söyledi. Ayda 8 milyona 
yakın kişinin ziyaret ettiği 
platforma bugüne kadar 81 
milyondan fazla kişinin iş 
başvurusunda bulunduğuna 
dikkat çeken Duru, 700 
binden fazla işverenin de 
çalışan ihtiyacını karşılamak 
için İşin Olsun’a ilan verdiğini 
kaydetti. Duru, “Adana ve 
çevresinde de yeni işe ihtiyaç 
duyan insanların iş arayışına, 
işverenlerin de aradıkları 
doğru adaylarla buluşmasına 
destek olmaktan büyük 
mutluluk duyuyoruz. 
ADASO ile yaptığımız 
bu iş birliğinin bölgedeki 
istihdamı artırma anlamında 
önemli bir fırsat olduğuna 
inanıyoruz.” diye konuştu. 
 
ADASO, ADAY VE 
İŞVERENLERİ İŞİN 
OLSUN’A YÖNLENDİRECEK
İş birliği kapsamında, 
ADASO’ya gelen aday ve 
işverenler, İşin Olsun’a 
yönlendirilecek. İşverenler, 
ihtiyaç duydukları 
pozisyonları ilgili birime 
bildirecek ve iş ilanları 
İşin Olsun uygulamasında 
yayınlanacak. İş ilanları 
tüm Adana halkının 
başvurularına açık olacak. 
Yetkililer, ilana başvuran 
adaylarla doğrudan iletişime 
geçebilecek, uygun adaylarla 
görüşme yaparak ilgili 
işverenlere yönlendirecek. 
İş aramak için başvuranlar, 
İşin Olsun uygulamasına 
yönlendirilerek üye 
olma ve süreç hakkında 
bilgilendirilecek.



'de buluşalım.
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milyar dolar değer ile Pegasus Hava 
Taşımacılığı ikinci, 1,43 milyar dolar 
değer ile Güneş Ekspres Havacılık 
üçüncü oldu. Türkiye'nin İlk 1000 
İhracatçısı 2022 Araştırması’nda yer 
alan şirketlerin toplam ihracat hacmi 
161 milyar 992 milyon dolara ulaştı. 
Ortalama ihracat tutarındaki artış 
ise yüzde 31,2 düzeyinde gerçekleşti. 
İhracat Şampiyonları listesinde yer alan 
firmaların geçen yılki toplam ihracattan 
aldığı pay ise yüzde 63,78 oldu. 

T ürkiye İhracatçılar Meclisi’nin 
(TİM) 30. Genel Kurulu ile 
‘İhracatın Şampiyonları’ ödül 

töreni Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan ve bakanların katılımıyla 
İstanbul’da gerçekleştirildi. 2022’de 
254 milyar dolarlık mal ihracatına en 
yüksek katkıyı sunan ilk 10 firma ile 90 
milyar dolarlık hizmet ihracatında en 
büyük desteği veren firmaya ödülleri 
Cumhurbaşkanı Erdoğan tarafından 
alkışlar eşliğinde verildi. 

Türkiye'nin İlk 1000 İhracatçısı 2022 
Araştırması’nda mal ihracatında ilk 
10 firma arasında ihracat şampiyonu 
6,29 milyar dolar değer ile Ford 
Otomotiv oldu. Bu şirketin ardından 
4,12 milyar dolar değer ile Türkiye 
Petrol Rafinerileri A.Ş (TÜPRAŞ) ikinci, 
3,47 milyar dolar değer ile SOCAR 
Türkiye üçüncü sırada yer aldı. 2022 yılı 
hizmet ihracatı şampiyonları listesinde 
ise 15,81 milyar dolar değer ile Türk 
Hava Yolları A.O. (THY) birinci,1,82 

ADANA’DAN 21 FİRMA İHRACAT 
ŞAMPİYONLARI LİSTESİNDE
Türkiye İhracatçılar Meclisi’nin (TİM) gerçekleştirdiği Türkiye'nin İlk 1000 İhracatçısı 
2022 Araştırması’nda “İhracat Şampiyonları” listesine Adana’dan 21 firma girmeyi başardı. 
Adana’nın 2022 yılında bir önceki yıla kıyasla 20,76 artışla 3 milyar dolarlık ihracata imza 
attığını belirten ADASO Başkanı Zeki Kıvanç, “İhracat şampiyonları listesinde 2020’de 18 
firma, 2021’de 20 firma ile yer alan Adana’mız, 2022’de 21 firma ile temsil edildi. Bize büyük 
bir gurur ve mutluluk yaşatan firmalarımızı tebrik ediyor, şükranlarımı sunuyorum.” dedi. 
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ADANA’NIN TİM 1000’DEKİ İHRACAT 
HACMİ 1,73 MİLYAR DOLAR
TİM 1000 listesinde ADASO'ya üye 
şirketler 1 milyar 736 milyon dolarlık 
ihracat performansıyla boy gösterdi. 
2022 yılında bir önceki yıla kıyasla 
yüzde 20,76 artışla 3 milyar dolarlık 
ihracat değerine ulaşan Adana’dan 
21 firma listeye girme başarısı 
gösterdi. İhracat şampiyonları Adana 
klasmanında hububat, bakliyat, yağlı 
tohumlar, kimya, demir-çelik, tekstil, 
su ürünleri ve hayvansal mamuller, 
otomotiv, halı, hazır giyim ve yaş meyve 
sebze sektörlerinde varlık gösterdi. 
ADASO Yönetim Kurulu Başkanı 
Zeki Kıvanç, Türkiye’nin üretimine, 
ihracatına ve istihdamına katkı sunan 
ve ihracat şampiyonları listesinde yer 
alan Adanalı firmaları kutladı. Adana’nın 
2022 yılında ülke ortalamasının 
üzerinde ihracat artışı yakaladığını 
vurgulayan Başkan Zeki Kıvanç, 
“Adana’mız geçen yıl 3 milyar 8 milyon 
dolar değer ile tarihinin en büyük ihracat 
rakamına ulaştı. Bu performans ilimiz 
için tarihi bir rekordur. Bu başarıda pay 
sahibi olan tüm firmalarımıza teşekkür 
ediyorum.” dedi. 
 
“YATIRIM, ÜRETİM, İSTİHDAM VE 
İHRACATTA BÜYÜK BİR ATILIM 
İÇİNDEYİZ”
Adana’nın yatırım, üretim, istihdam 
ve ihracatta büyük bir atılım içinde 
olduğunu, bu dönüşümün gelecek 
10 yılda daha net ortaya çıkacağını 
vurgulayan Başkan Zeki Kıvanç, 
“Adana’mız, Marmara üretim 
bölgesinden sonra Türkiye'nin ikinci 
büyük üretim üssü olma yolunda 
hızla ilerliyor. Adana'mız, yeni yapılan 
bölgesel hava alanı, konteyner limanı 
ve tamamlanacak demiryolu hatları ile 
lojistik olarak bölgenin cazibe merkezi 
konumundadır." diye konuştu.

2022 YILINDA 254 MİLYAR 
DOLARLIK MAL İHRACATI 
İLE 90 MİLYAR DOLARLIK 
HİZMET İHRACATINA 
EN BÜYÜK DESTEĞİ 
VEREN FİRMALAR, 
CUMHURBAŞKANI ERDOĞAN
TARAFINDAN 
ÖDÜLLENDİRİLDİ.

 TİM 1000 - 2022 YILI ARAŞTIRMASI’NDA  ADANA

2022 
Sıra No

2021 
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350
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419

469
512

562
590
658
692
755
772
792
807
822
849
883
107
135
140
168
209
296 
307 
381 
566 
571 

648 
767 
803 
814

49
293
261
347
283
290
346
434
383
818
576
820
424
861

-
885

-
925

-
992
754

111
170
127
131 

168
844 
304 
400 
533 
438 
320 
648 

- 
641

Sasa Dış Ticaret A.Ş. 
Güney Çelik Hasır ve Demir Mamulleri San. Tic. A.Ş. 
Filpa Ambalaj ve Dış Ticaret Ticaret A.Ş.
Elita Gıda Sanayi ve Ticaret A.Ş.
Temsa Skoda Sabancı Ulaşım Araçları A.Ş. 
Aytek Konfeksiyon Ticaret Pazarlama Limited Şirketi 
Adının Açıklanmasını İstemiyor
Omnia Nişasta Sanayi ve Ticaret A.Ş. 
Akyem Adana Yem Yağ Biodizel Tarım ve Sanayi Ticaret A.Ş. 
Sunar Pazarlama ve Dış Ticaret Limited Şirketi 
Bossa Ticaret ve Sanayi İşletmeleri Ticaret A.Ş.
Meltem Kimya ve Tekstil San. İth. İhr. ve Tic. A.Ş.
Araştırmaya Katılmıyor 
Adının Açıklanmasını İstemiyor 
Araştırmaya Katılmıyor 
Özler Tarım Ürünleri Ürtetim Pazarlama Sanayi Ticaret A.Ş. 
Tat Nişasta Sanayi Ticaret A.Ş.
Kıvanç Tekstil Sanayi Ticaret A.Ş.
Pilyem Gıda Tarım Sanayi Ticaret A.Ş.
Zahit Alüminyum Sanayi Ticaret A.Ş.
Sunar Mısır Entegre Tesisleri Sanayi Ticaret A.Ş.
Kastamonu Entegre Ağaç Sanayi ve Ticaret A.Ş. 
Toros Tarım Sanayi ve Ticaret A.Ş.
Sarten Ambalaj Sanayi ve Ticaret A.Ş.  
Çimsa Çimento Sanayi Ticaret A.Ş. 
Türkiye Şişe ve Cam Fabrikaları A.Ş.
Şenpiliç Gıda Sanayi A.Ş. 
Göknur Gıda Maddeleri Enerji İML. İTH. İHR. TİC. ve SAN. A.Ş. 
Lesaffre Turquıe Mayacılık Üretim Ticaret A.Ş. 
Yurtbay Seramik Sanayi ve Ticaret A.Ş. 
Menas Mersin Zirai Ürünler İŞL. İHR. SAN. TİC. A.Ş. 
Arslantürk Tarım Ürünleri  Sanayi İHR. ve İTH. A.Ş. 
Kemal Balıkçılık İhracat Limited Şirketi 
Likit Kimya Sanayi ve Ticaret A.Ş. 
Ankutsan Antalya Kutu Sanayi Oluklu MUK. KAĞ. TİC. A.Ş.

Türkiye İhracatçılar Meclisi’nin (TİM) 30. Genel Kurulu ile İhracatın Şampiyonları Ödül Töreni’ne 
katılan ADASO Başkanı Zeki Kıvanç, gurur tablosunda Adana’yı temsil etti. 
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SU VERİMLİLİĞİ MERKEZİ 
FAALİYETE GEÇTİ

A dana’da yalın 
üretim ve 
dijitalleşme 

odağında işletmelerin 
rekabet gücünü artırmak, 
kurumsal kapasiteyi 
geliştirmek,  inovasyon 
odaklı üretim modellerini 
teşvik etmek ve nitelikli 
işgücü ihtiyacını karşılamak 
amacıyla faaliyete geçen 
Sanayi Kampüsü’nde Adana 
Sanayi Odası Su Verimlilik 
Merkezi kuruldu. ADASO ve 
Alman Uluslararası İşbirliği 
Kurumu (GİZ) ortaklığında 
yürütülen, tamamı Alman 
Federal Ekonomik İşbirliği 
ve Kalkınma Bakanlığı 
(BMZ) tarafından finanse 
edilen “Yeşil Sanayiye 
Doğru Toplumların 
İstihdamla Kaynaştırılması 
(YESAD)" Projesi 
kapsamında Adana'ya 
kazandıralan Su Verimlilik 
Merkezi, su geri kazanımı ve 
su verimliliği alanında öncü 
bir rol üstlenerek sanayi 
kuruluşlarında su yönetimi 

konusunda uzmanlık ve 
danışmanlık hizmetleri 
vermeye başladı.
Adana Metal Sanayi 
Sitesi’nde bulunan 
Sanayi Kampüsü’nde 
tam donanımlı şekilde 
düzenlenen ve uzman 
personelin görev aldığı 
Su Verimlilik Merkezi’nin 
sanayicilere su verimliliği 
konusunda rehberlik etmeyi 
ve en iyi uygulamaları 
paylaşmayı hedeflediği 
belirtildi. ADASO'nun Su 
Verimlilik Merkezi’nin 

alanında yenilikçi çözümler 
sunmayı amaçlamaktadır.” 
denildi. Adana Sanayi Odası 
Su Verimlilik Merkezi'nin 
en yeni teknolojilerle 
donatıldığı vurgulanan 
açıklamada şöyle denildi: 
“Su Verimlilik Merkezi'nin 
en önemli özelliklerinden 
biri modern bir laboratuvara 
sahip olmasıdır. Bu 
laboratuvar, sanayiye özgü 
su verimliliği projelerinin 
araştırılmasına olanak 
tanımakta ve test edilen 
sistemlerin performansını 
değerlendirmektedir. 
Gelişmiş analiz teknikleri 
kullanılarak yapılan 
bu testler, suyun etkin 
ve verimli bir şekilde 
kullanılmasını sağlayan 
sistemlerin belirlenmesine 
ve geliştirilmesine katkıda 
bulunmaktadır.”
Su Verimlilik Merkezi’nin 
faaliyetlerinin danışmanlık 
ve laboratuvar 
çalışmalarıyla sınırlı 
kalmayacağını bildiren 
ADASO, burada 
sanayicilere yönelik 
eğitimler, seminerler ve 
bilgilendirme kampanyaları 
düzenleyerek su tasarrufu 
ve su verimliliği konusunda 
farkındalığı artıracak 
ve yenilikçi çözümlerin 
benimsenmesine katkıda 
bulunacaklarını duyurdu. 
Merkezin sanayi 
sektöründe sürdürülebilir 
bir su yönetimi kültürünün 
gelişmesine öncülük 
edeceğine vurgu yapılan 
açıklamada, “Merkezimiz 
su kaynaklarının etkin bir 
şekilde kullanılmasına ve 
sürdürülebilirlik ilkelerinin 
yaygınlaştırılmasına katkıda 
bulunarak, Adana'yı çevreye 
duyarlı bir sanayi kenti 
haline getirme vizyonunu 
taşıyor. Sanayi sektöründe 
su kaynaklarının daha iyi 
yönetilmesine yardımcı 
olacak ve uzun vadede su 
tasarrufu ve sürdürülebilirlik 
açısından önemli 
kazanımlar sağlayacaktır.” 
ifadeleri yer aldı. 

faaliyete geçmesiyle ilgili 
açıklamasında, “Sanayi 
tesislerinde su, üretim 
süreçlerinin ayrılmaz bir 
parçasıdır, ancak bu süreçte 
suyun etkin bir şekilde 
kullanılması büyük önem 
taşıyor. Merkez, sanayicilere 
su verimliliği konusunda en 
iyi uygulamaları sunarken 
aynı zamanda su geri 
kazanımı teknolojilerinin 
araştırılması, geliştirilmesi 
ve sanayiye entegrasyonu 
konularında çalışmalar 
yürüterek, sürdürülebilirlik 

Adana Sanayi Odası (ADASO), Sanayi Kampüsü’nde Su Verimlilik Merkezi 
kurdu. Merkez, su geri kazanımı ve su verimliliği alanında öncü bir rol 
üstlenerek sanayi kuruluşlarında su yönetimi konusunda uzmanlık ve 
danışmanlık hizmetleri vermeye başladı.
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ÇKA’DAN GENÇ İSTİHDAMINA 20 MİLYON TL  
FAİZSİZ KREDİ DESTEĞİ 
S anayi ve Teknoloji 

Bakanlığı 
Kalkınma Ajansları 

Genel Müdürlüğü 
koordinasyonunda 
faaliyetlerini sürdüren 
Çukurova Kalkınma Ajansı 
(ÇKA) “Genç İstihdamı 
Faizsiz Kredi Desteği 
Programı” değerlendirme 
sonuçlarını açıkladı. 
Program kapsamında, 14 
projeye yaklaşık 20 milyon 
TL faizsiz kredi desteği 
sağlanacağı bildirildi.
ÇKA Genel Sekreteri 
Ahmet Rifat Duran, 
program kapsamında, 
Adana’da hazır giyim 
ve mobilya sektöründe, 
Mersin’de gıda ve turizm 
sektöründe faaliyet 
gösteren işletmelerin, genç 

istihdamına ve katma değer 
artışına katkı sağlayacak 
projelerinin destekleneceğini 
belirttti. Ahmet Rifat 
Duran, “Üretim ve genç 
istihdamına katkı sağlamak 
amacıyla KOBİ’lere 500 bin 
ve 2 milyon TL arasında, 
ilk 6 ayı geri ödemesiz 

24 ay vadeli faizsiz kredi 
desteği verilecektir. 
Destekleyeceğimiz 14 
proje ile yaklaşık 20 milyon 
TL'lik yatırımı finanse 
etmeyi hedefliyoruz. Bu 
programla birlikte ajansımız 
kuruluşundan bugüne 32 
mali destek programı ile 

3 bin 848 proje başvurusu 
almış ve bölge kalkınması 
için bugünkü değerle 1 
milyar 122 milyon TL 
kaynak tahsis etmiştir. 
Desteklediği projeler ile 1,7 
milyar TL yatırım hacmi, 
6 bin 100 ilave istihdam, 
KOBİ’lerde ortalama yüz 
de 22 istihdam, yüzde 17 
ihracat ve yüzde 60 kapasite 
artışına katkı sağlamıştır. 
Açıklanan 14 başarılı 
proje ile birlikte ajansın 
destekleyeceği toplam proje 
sayısı 862 olacaktır." dedi.  
Genç İstihdamı Faizsiz 
Kredi Desteği Programı 
kapsamında desteklenecek 
projelere ÇKA'nın resmi 
internet sitesi olan www.
cka.org.tr adresinden 
ulaşılabiliyor.

bulunan Adana Sanayi 
Kampüsü’nü gezdik. İnşallah 
önümüzdeki dönemde 
Adana Sanayi Odası 
olarak kurduğumuz Sanayi 
Kampüsü’müzde ikinci 
istasyonumuzu Meta ve 
Habitat Derneği iş birliğinde 
açacağız.” dedi.

Kocaman’ın ev sahipliğinde 
birimleri gezdi, yapılan 
çalışmalar hakkında 
bilgi aldı. ADASO Genel 
Sekreteri Bora Kocaman, 
“Ticaret Bakanlığı, Meta ve 
iş birlikçimiz olan Habitat 
Derneği yetkilileri ile Metal 
Sanayi Sitesi girişinde 

İstasyon Adana'nın paydaşları Sanayi Kampüsü'nü gezdi
ADANA SANAYİ 
KAMPÜSÜ’NDE, MODEL 
FABRİKA YENİLİK VE 
DİJİTAL DÖNÜŞÜM 
MERKEZİ, YENİLİK 
MERKEZİ, SU VE ATIK 
SU LABORATUVARI, 
ÇUKUROVA ENERJİ 
VERİMLİLİĞİ MERKEZİ 
FAALİYET GÖSTERİYOR. 

Küçük ve orta boy işletmeler 
ile girişimcilerin dijital 
dönüşümünü destekleyerek 
küresel pazarlara ulaşmasını 
amaçlayan Facebook 
İstasyon Bölgesel Topluluk 
Merkezi’nin uydusu olarak 
hizmete açılan İstasyon 
Adana’nın paydaşları, 
Adana Sanayi Odası’nın 
öncülüğünde yalın üretim 
ve dijitalleşme odağında 
işletmelerin rekabet 
gücünü artırmak, kurumsal 
kapasiteyi geliştirmek, 
inovasyon odaklı üretim 
modellerini teşvik etmek 
ve nitelikli işgücü ihtiyacını 
karşılamak amacıyla kurulan 
Adana Sanayi Kampüsü’nü 
ziyaret etti. Ticaret 
Bakanlığı E-İhracat, Dijital 
Pazarlama, Davranışsal 
Kamu Politikaları ve Yeni 

Nesil Teknolojiler Dairesi 
Başkanı Hasan Önal, Habitat 
Derneği Yönetim Kurulu 
Başkanı Sezai Hazır, Meta 
Türkiye Kamu Politikaları 
Programlar Müdürü Ece 
Başay, Adana Metal Sanayi 
Sitesi’ndeki Adana Sanayi 
Kampüsü’nü Adana Sanayi 
Odası Genel Sekreteri Bora 
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ADASO VE BM DÜNYA GIDA 
PROGRAMI İŞ BİRLİĞİYLE DIŞ 
TİCARET EĞİTİMİ

A dana Sanayi Odası 
(ADASO), Birleşmiş 
Milletler Dünya 

Gıda Programı (WFP) ile 
iş birliğinde Mesleki Eğitim 
Projesi kapsamında Dış 
Ticaret Kursu düzenlendi. 
Etkinliğe dahil olan 10 
katılımcıya toplamda 100 
saatlik eğitim verildi. Söz 
konusu mesleki eğitim 
projesi, dış ticaret alanında 
uzmanlaşmak isteyen 
gençlere ve ihracatını 
artırmak isteyen firmalara 
personel sağlamak adına 
önemli fırsatlar sağladı. 
Dış Ticaret Kursu boyunca 
katılımcılar, uluslararası 
ticaretin temel prensipleri, 
gümrük işlemleri, hedef 
pazar araştırması, 
potansiyel müşteri bulma 
yöntemleri, ihracat ve 
ithalat mevzuatı, dış 
ticaret belgeleri ve ödeme 

yöntemleri gibi konularda 
kapsamlı eğitim aldı. Eğitim 
süreci, alanında deneyimli 
eğitmenler eşliğinde teorik 
bilgilerin yanı sıra gerçek 
hayatta karşılaşılabilecek 
pratik durumlar üzerinde de 
yoğunlaştı. 

“DIŞ TİCARET 
ALANINDA 
NİTELİKÇİ PERSONEL 
YETİŞTİRMEYİ 
AMAÇLIYORUZ”
Projeyle ilgili açıklamalarda 
bulunan Adana Sanayi 
Odası Dış Ticaret 
Sorumlusu Halis Can 
Şire, kursun başarılı bir 
şekilde tamamlandığını, 
kurs boyunca katılımcılara 
ihracat konusunda çeşitli 
eğitimler verildiğini 
ifade etti. Geçen yıl 3 
milyar dolarlık ihracat 
gerçekleştiren Adana’nın 

dış satım performansını 
artırmaya yönelik 
çalışmaların hız kesmeden 
devam ettiğini belirten 
Halis Can Şire, "Adana 
Sanayi Odası olarak 
Birleşmiş Milletler Dünya 
Gıda Programı (WFP) ile 
iş birliğinde iş arayanları, 
çalışma hayatına hazırlamak 
ve nitelikli personel 
yetiştirmek amacıyla bu 
projeyi hayata geçirdik. Bu 
kurs ile katılımcıların dış 
ticaret alanındaki bilgi ve 
deneyimlerini artırmayı 
hedefledik." dedi.
 
KURSU BAŞARIYLA 
TAMAMLAYAN 
GENÇLER FİRMALARDA 
STAJ FIRSATI 
YAKALADI
Eğitim programını başarı ile 
tamamlayan katılımcılara 
kurs bitiminde sanayi 
işletmelerinde staj imkânı 
sağlandığını belirten Halis 
Can Şire, “Proje kapsamında 
100 saatlik eğitimi 
başarı ile tamamlayan 
katılımcılarımıza kurs 
sonrası seçili firmalarda 
üç aylık staj yapma imkanı 
sağlıyoruz. Bu firmalarda 
staj yapan kursiyerlerimiz 
daha sonrasında 
aldıkları eğitimleri staj 
ile birleştirerek iyi bir 
tecrübe kazanma fırsatı 
yakalıyorlar.” diye konuştu.
Dış Ticaret Kursu'nun 
başarılı sonuçlarına 
dayanarak, Adana Sanayi 
Odası ve Birleşmiş Milletler 
Dünya Gıda Programı'nın 
gelecekte benzer eğitim 
programları düzenlemeye 
devam edeceği bildirildi.

Adana Sanayi Odası (ADASO), sanayi kuruluşlarının uluslararası rekabette 
ihtiyaç duyduğu alanların iyileştirilmesine ve firmaların insan kaynağının 
gelişmesine katkıda bulunmak amacıyla 10 katılımcıya 100 saatlik dış 
ticaret eğitimi verdi. Dış ticaret alanında uzmanlaşmak isteyen gençlere üç 
ay boyunca staj imkânı da sağlandı.

GÜMRÜK İŞLEMLERİ, 
HEDEF PAZAR 
ARAŞTIRMASI, 
POTANSİYEL MÜŞTERİ 
BULMA YÖNTEMLERİ, 
İHRACAT VE 
İTHALAT MEVZUATI 
KONULARINDA EĞİTİM 
VERİLDİ. 
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ÖĞRENCİLER, İŞ DÜNYASINDAKİ 
FIRSATLARI KARİYER GÜNÜNDE KEŞFETTİ

B ilgisayar 
teknolojilerinden 
elektronik ve 

otomasyona, gıda işlemeden 
inşaata, motorlu araç ve 
ulaştırma teknolojilerinden 
tekstil, giyim, ayakkabı ve 
deriye çeşitli sektörlere 
işgücü kazandıran Adana 
Meslek Yüksekokulu’nun 
Çukurova İlçesi Beyazevler 
Kampüsü’ndeki etkinliğe 
ÇÜ Rektör Yardımcıları 
Prof. Dr. İlter Ünlükaplan ve 
Prof. Dr. Neslihan Boyan, 
Adana Meslek Yüksekokulu 
Müdürü Prof. Dr. Nuriye 
Say, akademisyenler ve 
öğrenciler katıldı. 
Tüm gün devam eden 
etkinlikte Microsoft Türkiye 
CFO Nursel Gül tarafından 
“Hatalarım”, kariyer.net 
Eğitim Danışmanı Merve 
Noyan Oral “Kariyer 
Yolculuğunun Kutup 
Yıldızları”, Adana Sanayi 

Odası (ADASO) Genel 
Sekreteri Bora Kocaman, 
“Benim Hikâyem”, 
Çukurova Kalkınma 
Ajansı Yatırım Destek 
Ofisi Koordinatörü Murat 
Torun “Küresel Trendler” 
sunumları gerçekleştirdi. 
 
“ÖĞRENCİLERİMİZE 
KARİYER 
YOLCULUĞUNDA 
DESTEK OLMAYA 
ÇALIŞIYORUZ”
Seremonide son olarak 
konuşan ev sahibi Prof. 
Dr. Nuriye Say da kariyer 
günü etkinliklerinin 
öğrencilerin kariyer 
hedeflerini belirlemelerine, 
iş dünyasındaki fırsatları 
keşfetmelerine ve 
gelecekteki işverenlerle 
bağlantı kurmalarına imkân 
sağladığını vurguladı. 
Nuriye Say, öğrencilere 
meslekler hakkında bilgi 

edinmelerini sağlamak, 
motivasyon, farkındalık 
ve hedef belirlemelerine 
yardımcı olmak amacıyla 
bu tür etkinlikler 
düzenlediklerini dile getirdi.
 

KOCAMAN, 
YAPAY ZEKA 
TEKNOLOJİLERİNİ ÖNE 
ÇIKARDI
“Benim Hikâyem” konulu 
sunum yapan ADASO  
Genel Sekreteri Bora 
Kocaman, öğrencilerin 
yapay zeka alanında 
geliştirilen teknolojilere 
ilgi göstermelerini tavsiye 
etti. Yapay zekanın hızla 
gelişen ve önem kazanan bir 
alan olduğunu vurgulayan 
Bora Kocaman, yapay 
zeka teknolojilerinin 
birçok sektörde büyük 
dönüşümlere neden 
olacağını dile getirdi. 
Bora Kocaman, yapay 
zekanın gelecek yıllarda 
iş dünyasında ve çalışma 
hayatında çok önemli bir yer 
edineceğini ifade etti. 
Bora Kocaman, başarıya 
ulaşmanın temelinde 
kararlılıkla çalışma 
gerekliliğine vurgu yaparak, 
kendi yaşam deneyimini 
örnek verdi. Katılımcılara, 
hedeflere ulaşmak için 
azimli ve istekli bir şekilde 
çalışmanın önemini anlattı.

Toplam 15 branşta gençleri çalışma hayatına hazırlayan Çukurova 
Üniversitesi (ÇÜ) Adana Meslek Yüksekokulu’ndaki “Kariyer Günü” 
etkinliğinde, farklı iş sektörleri temsilcileri öğrencilerle bir araya 
gelerek mesleki bilgi ve deneyimlerini paylaştı.

ADASO Genel Sekreteri 
Bora Kocaman
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Çeşitleri
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A dalet Bakanlığı, Türkiye Odalar 
ve Borsalar Birliği (TOBB) ve 
Adana Sanayi Odası (ADASO) 

işbirliğinde gerçekleştirilen Yargı ve 
İş Dünyası Sempozyumu’nda  ticaret 
hukukundan kaynaklanan sorunlar 
ve çözüm önerileri ile çalışma hukuku 
kapsamında yaşanan sorunlar ve 
alternatif uyuşmazlık çözüm önerileri 
tartışıldı. Adana HiltonSa Otel’de 
düzenlenen programa Adalet Bakanı 
Yılmaz Tunç, Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği Başkanı Rifat Hısarcıklıoğlu, 
Yargıtay Birinci Başkan Vekili Adem 
Albayrak, Adalet Bakan Yardımcısı 
Ramazan Can, Adana Valisi Süleyman 
Elban, Adana Sanayi Odası (ADASO) 
Meclis Başkanı İsrafil Uçurum, ADASO 
Yönetim Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç, 
yargı mensupları ve iş insanları katıldı.
 
“EKONOMİNİN DAYANDIĞI ANA 
SÜTUN GÜVENDİR”
Adanalı sanayicilere hitap eden Adalet 
Bakanı Yılmaz Tunç, hukuk ve ekonomi 
ilişkisinin önemine işaret ederek, 
yatırımcının öngörülebilirlik istediğini, 
hukuk devletinin en belirgin özelliğinin 
hukuki güvenlik ve hukuki verimlilik 
ilkesi olduğunu vurguladı. Bakan 
Tunç, yatırımcının kendini güvende 
hissedeceği, keyfi uygulamalarla 
karşılaşmayacağı ortam isteyeceğini, 
ekonominin dayandığı ana sütunun 
güven olduğunu belirtti. 
Arabuluculuğu geliştirmeye devam 
edeceklerini belirten Tunç, kira, kat 
mülkiyeti, ortaklığın giderilmesi ve 

komşuluk uyuşmazlıklarında zorunlu 
arabuluculuk uygulamasının 1 Eylül'de 
başlayacağını hatırlattı. Yılmaz Tunç, 
arabulucuya giden dosyaların yüzde 
70'inde anlaşma sağlandığını bildirdi. 
Adalete güveni daha da yükseklere 
taşımanın gayreti içerisinde olacaklarını 
ifade eden Tunç, şunları kaydetti: 
"Yargının daha adil, etkin, hızlı 
işleyebilmesi anlamında reform süreci 
devam edecek. Şu anda yine bir İnsan 
Hakları Eylem Planı hazırlığımız var. 
Türkiye Yüzyılı'nın İnsan Hakları 
Eylem Planı'nı hazırlayacağız. Türkiye 
Yüzyılı adaletin de yüzyılı olsun diyoruz. 
Adalet Bakanlığı olarak adalete güveni 

daha da artırmanın gayretiyle hukuki 
öngörülebilirliğin, hukuki güvenliğin 
tam anlamıyla sağlanabildiği bir ortamı 
oluşturmak için Türkiye Büyük Millet 
Meclisi'ne mevzuat düzenlemelerinde 
teknik destek vermeye devam edeceğiz."
 
"TAHKİM VE ARABULUCUK GİBİ 
YARGIDA İŞ YÜKÜNÜ AZALTAN 
YÖNTEMLER YAYGINLAŞMALI”
TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu ise 
yargı camiasının destekleriyle tahkim 
ve arabulucuk gibi yargıda iş yükünü 
azaltan, adaletin zamanında tecelli 
etmesini sağlayacak yöntemlerin 
yaygınlaşmasına gayret ettiklerini 
söyledi. TOBB bünyesinde "Arabuluculuk 
ve Uyuşmazlık Çözüm Merkezi" 
(TOBBUYUM) kurduklarını anımsatan 
Başkan Hisarcıklıoğlu, “Odalarımız bu 
konuyu sahiplendi. Kendi bünyelerinde 

merkezler açarak arabuluculuğun 
yaygınlaşmasını sağladılar. Bugün 
65 ilde 120 oda ve borsa bünyesinde 
uyum koordinasyonunda çalışan 
120 arabuluculuk ve tahkim merkezi 
bulunmaktadır. Bu merkezlerde 
yaklaşık 1200 personel görev 
yapmaktadır. İşte bu sayede bu 
sistemin kullanımı her geçen gün 
daha çok artıyor. Bugüne kadar 
arabuluculukta Türkiye genelinde 

4 milyona yakın dosya, anlaşmayla 
sonuçlandı. Her dosyanın en az iki tarafı 

YARGI VE İŞ DÜNYASI  
ADANA’DA BULUŞTU
İş dünyasının sorunlarını tespit ederek çözümlerini 
geliştirmek amacıyla Adana Sanayi Odası'nın (ADASO) 
destekleriyle ilk kez gerçekleştirilen Yargı ve İş Dünyası 
Sempozyumu’nda ticaret hukukundan kaynaklanan 
sorunlar ve çözüm önerileri ile çalışma hukuku 
kapsamında yaşanan sorunlar ve alternatif uyuşmazlık 
çözüm önerileri ele alındı. ADASO Başkanı Zeki Kıvanç, 
sürdürülebilir iş ve yatırım ortamının oluşturulmasının 
iyi işleyen bir hukuk sistemi ile sağlanacağını, hukukun 
güveni; güvenin de yatırımı getireceğini vurguladı.

Adalet Bakanı
Yılmaz Tunç
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olduğuna göre 8 milyon vatandaşımız 
mahkemeye gitmeden el sıkışarak 
anlaştı. Aslında, bizim kültürümüzde var 
olan 'helalleşme' sağlandı.  Eskiden yıllar 
süren davalar, günler, haftalar içinde 
biter hale geldi, adalete erişim hızlandı. 
Dosyaların yüzde 70'inde de uzlaşma 
sağlandı. Yargının üzerindeki büyük yük 
azaltıldı." dedi. 
Hisarcıklıoğlu, ticari hayatta zamanın 
en önemli sermaye olduğunu 
belirterek, şöyle devam etti: "Ticareti 

kolaylaştıracak, ekonomiyi ve yargı 
sistemimizi güçlendirecek her düzenleme 
bizim için önemli ve değerlidir. Gelişmiş 
ekonomilerde ticari uyuşmazlıkların 
yüzde 75'i alternatif çözüm 
yöntemleriyle sonuçlandırılmaktadır. 
Standart adli yargıya 4 ihtilaftan 
sadece biri gitmektedir. Hükümetimiz, 
arabuluculuğun gelişmesi için büyük bir 
vizyonla Singapur Konvansiyonu'nda 
da taraf olmuştur. Bundan dolayı da 
kendilerine teşekkür ediyoruz. Böylece 
arabuluculuk sonucunda imzalanan 
sulh anlaşmalarının taraf ülkelerde de 
ilave bir mahkeme veya hakem kararına 
gerek kalmaksızın icrası mümkün hale 
gelmiştir. Bu vesileyle arabuluculuğun 
gelişmesini sağlayan Adalet 

Bakanlığımıza, Genel Müdürümüz Sayın 
Hakan Öztatar'a teşekkür ediyorum."
 
“İYİ İŞLEYEN BİR HUKUK SİSTEMİ, 
SÜRDÜRÜLEBİLİR İŞ VE YATIRIM 
ORTAMI SAĞLAR”
ADASO Başkanı Zeki Kıvanç da 
konuşmasında kalkınmanın ve 
zenginleşmenin yolunun sanayiden, 
üretimden ve ihracattan geçtiğini, 
üretime destek verilmesi halinde 
ekonominin büyüyeceğini, yeni iş 
imkânlarının ve daha iyi yaşam 
koşullarının ortaya çıkacağını dile 
getirdi. Başkan Kıvanç, sürdürülebilir iş 
ve yatırım ortamının oluşturulmasının 
iyi işleyen bir hukuk sistemi ile 
sağlanacağını, hukukun güveni; güvenin 
de yatırımı getireceğini vurguladı. 
Reel sektörün, güven duygusu olduğunda 
daha kolay risk alabileceğini, yatırım ve 
üretim yapabileceğini ifade eden Kıvanç, 
yaratacağı istihdam ile ülke refahına 
önemli katkılar sağlayacağını dile getirdi. 
Yargı ve iş dünyası arasındaki ilişkiyi 
daha da güçlendirmek ve ortak çözümler 
bulmak için bir araya gelmenin son 
derece önemli olduğunu aktaran Kıvanç, 
sempozyumda yargı sistemindeki 
güncel sorunların ele alınacağını mevcut 
düzenlemelerin değerlendirilerek 
iş dünyasının karşılaştığı zorluklara 
odaklanılacağını vurguladı. İş dünyasını 
ilgilendiren hukuki düzenlemelerde ve 

RİFAT HİSARCIKLIOĞLU: 
TOBBUYUM 
KOORDİNASYONUNDA 
ÇALIŞAN 120 
ARABULUCULUK VE TAHKİM 
MERKEZİNDE 4 MİLYONA 
YAKIN DOSYA, ANLAŞMAYLA 
SONUÇLANDI.

TOBB Başkanı
Rifat Hisarcıklıoğlu



24  /  2023

 HABER @adanasanodasi adanasanayiodasi@adanasanodasi Adana Sanayi Odası 

özelikle adli süreçlerle ilgili konularda 
iş dünyasının temsilcisi TOBB'un görüş 
ve önerilerinden faydalanılmasının çok 
önemli olacağını dile getiren Başkan 
Kıvanç, iş dünyasının bazı ortak 
sorunlarını da anlattı.  
 
“İŞ KANUNU’NUN 21. MADDESİ 
YENİDEN DÜZENLENMELİ” 
İş Kanunu’nun 18, 19, 20 ve 21’inci 
maddelerindeki işe iade davalarının iş 
güvencesi ve işe iade amacına hizmet 
etmekten çok uzak olduğunu, bu 
davaların uygulamada işe iade değil, 
ek tazminat davasına dönüştüğünü 
kaydeden Kıvanç, mevcut düzenleme ve 
uygulamanın işçi ile işveren arasındaki 
sorunu çözmediği gibi iş barışını 
bozduğunu, yeni uyuşmazlıklara ve 
yeni davaların açılmasına yol açtığını 
söyledi. Kıvanç, şunları kaydetti: “İşe 
iade davasının kabulü halinde hükme 
bağlanan, dört aylık boşta geçen ücret 
ve işe başlatmama tazminatının dışında, 
kıdem tazminatı, ihbar tazminatı ve 
yıllık izin ücretleri de bu karardan 
etkilendiğinden, söz konusu alacak 
kalemleri için yeni davalar açılmakta 
ve uyuşmazlığı çözmek yerine 
yeniden sorun doğuran bir dava haline 
gelmektedir. Bu durum hem tarafları hem 
de yargıyı uzun süre meşgul etmekte ve 
gereğinden fazla iş yükü oluşturmaktadır. 
Mahkemeler, işe iade davası açan işçinin, 
dava devam ederken başka yerde çalışıp 
çalışmadığını araştırmalı ve 4 aylık boşta 
geçen süreye ilişkin ücret konusunda 
mükerrer ödemenin önüne geçmelidir. 
Bunun için İş Kanunu’nun 21. maddesinin 
yeniden düzenlenmesi gerekmektedir.” 
Kıvanç, işçi ile işveren arasındaki 
rekabet yasağının ihlaline dair davalar 
konusunda yargıda, hangi mahkemelerin 
görevli olduğu konusunda görüş 
birliğinin mevcut olmadığını, Yargıtay’ın 

iş davalarına bakan 9. Hukuk Dairesi 
ile ticari davalara bakan 11. Hukuk 
Dairesi’nin “Bizim görevimizdir” dediğini 
anımsattı. Kıvanç, “İş mahkemelerinin 
yargılama şekli ile ticaret 
mahkemelerinin yargılama şekli oldukça 
farklıdır. Bu nedenle bu uyuşmazlığın 
giderilmesi için, İş Mahkemeleri 
Kanunu ile Ticaret Kanunu uyumlu hale 
getirilmeli” açıklamasında bulundu.  
 
SGK PRİMİ ALDIĞI HALDE RÜCU 
DAVASI AÇIYOR! 
İş kazası ve meslek hastalığı sonucunda 
Sosyal Güvenlik Kurumu’nun (SGK) 
işverenlere rücu davası açtığını, 
ancak iş kazası meslek hastalığında 
SGK’nın ileride yapacağı ödemeler için 
işverenlerin önceden prim ödediğini 
hatırlatan Kıvanç, bu sebeple iş kazası ve 
meslek hastalıkları sonucunda kurumun 
yaptığı ve yapacağı ödemeleri işverenlere 
rücu etmesini kaldıracak düzenlemelerin 
hayata geçirilmesini istedi. Kıvanç, “Ya 
bu prim alınmamalı ya da prim alınıyorsa 
iş verene rücu edilmemelidir. Bu alandaki 

diğer bir sorun da taraf olan SGK’nın iş 
kazası incelemeleri yaparak kusur oranını 
belirlemesidir.” ifadelerini kullandı.
İşçi ve işveren arasındaki anlaşmalara 
dayalı ödemelerde işçiden ibraname 
alındığını, ibranameyle ilgili Borçlar 
Kanunu’nda düzenlemeler yapıldığını, 
bu kanunun 420. maddesinin başlığında 
“ibra” yazmakla birlikte, madde içeriğinin 
ibra ile değil, “ifa” ile ilgili olduğunun 
çok açık biçimde görüldüğünü aktaran 
Kıvanç, bu konuda, “Bu maddenin 
işverenler açısından uygulanabilme 
ihtimali zayıftır. Çünkü iş sözleşmesi 
sona eren işçinin bir ay sonra işyerine 
gelip işvereni ibra etmesi gerçekçi ve 
uygulanabilir bir yöntem değildir. Hayatın 
olağan akışına uygun olmayan bu 
maddenin hayatın gerçekleri ile uyumlu 
hale getirilmesi gerekir.” dedi. 
Ülkemizde yaşanan enflasyon sebebiyle 
brüt ücretlerde artışlar gerçekleştiğini, 
ancak Gelir Vergisi Kanunu'nda 
düzenlenen vergi dilimlerinin revize 
edilmediğinden, asgari ücretten yüksek 
ücret alan kişilerin günümüzde daha 
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fazla gelir vergisi ödemek zorunda 
kaldığını belirten Kıvanç, “2000 yılında 
Gelir Vergisi’nin ilk basamağı asgari 
ücretin yaklaşık 22 katıydı. Günümüzde 
bu oran 6.1 kata düşmüştür. Çalışanlar 
açısından Gelir Vergisi Tarifesi’nin 
yeniden düzenlenmesi gerekiyor. 
Temmuz 2023’den tarihinden itibaren 
SGK Prim Esas Tavan Ücreti 100 bin 608 
liraya yükselmiştir.  Prime esas kazanç 
tavanının çok fazla olmasından dolayı, 
işçilik maliyetleri yükselmekte bu durum 
kayıt dışılığa yol açmaktadır. Mevcutta 
brüt asgari ücretin 7.5 katına çıkarılan 
SGK tavan ücreti yeniden gözden 
geçirilerek geçmişte olduğu gibi asgari 
ücretin 5 katı olarak düzenlenmesi uygun 
olacaktır.” ifadelerini kullandı.  
 
“ASGARİ ÜCRET DESTEĞİ, BRÜT 
ÜCRETİN YÜZDE 6’SI OLMALI” 
Asgari ücret artışlarıyla çalışanların 
refah seviyesi yükseltilirken işletmelerin 
rekabet gücünün korunmasının da 
önemli olduğunu hatırlatan Kıvanç, 
sözlerini şöyle sürdürdü:  “Mevcut 
durumda 500 TL asgari ücret desteği 
verilmektedir. 2016 yılında asgari ücret 
desteği uygulamaya alındığında brüt 
asgari ücretin yüzde 6’sı tutarındaydı. 
İşverenlere sağlanan asgari ücret 
desteğinin en az yüzde 6 oranında 
olması ve sürekli hale getirilmesi 
işletmelerimizi nispeten rahatlatacaktır. 
Enflasyondan kaynaklanan bir diğer 
sorun döviz ile yapılan sözleşmelerin TL 
cinsinden vadeli çeklerle ödenmesine 
ilişkindir.  Yargı uygulamasında çekin 
düzenlendiği anda borçlunun borçtan 
kurtulduğu, vade tarihindeki kurun önem 
arz etmediğine vurgu yapılmaktadır. 
Bu durum ülkemizde ticari yaşamın 
icaplarına uygun olmayıp enflasyon 
nedeniyle ödeme yapılan tarafın 
mağduriyetine yol açmaktadır.” 
Arabuluculuğun oldukça yaygınlaştığını, 
kısa sürede sorunları çözmesi nedeniyle 
işveren ve çalışanlar tarafından olumlu 
bir uygulama olarak görüldüğüne 
dikkat çeken Kıvanç, iş dünyası olarak 
arabuluculuk ve alternatif çözüm 
yollarından önemli oranda fayda 
sağladıklarını bildirdi. Kıvanç, “İş 
dünyası olarak zamana karşı bir yarış 
içerisindeyiz. Bu nedenle hem yargı 
camiasının iş yükünün azaltılması hem 
de uyuşmazlıkların daha kısa sürede 
sonuçlanması bakımından, alternatif 
çözüm yollarından olan Tahkim 
uygulamasının da yaygınlaşmasının 
faydalı olacağını düşünüyoruz.” dedi. 

“İŞ DÜNYASININ SORUNLARININ 
ÇÖZÜMÜ İÇİN İLK ADIMI ADASO’NUN 
DESTEKLERİYLE ATTIK”
Adalet Bakanlığı Hukuk İşleri Genel 
Müdürü Hakan Öztatar ise iş dünyasının 
sorunlarını tespit ederek çözümlerini 
geliştirmek amacıyla toplantının 
düzenlendiğini söyledi. Bu kapsamda 
ilk adımı ADASO'nun destekleriyle 
Adana'dan attıklarını belirten Öztatar, 
şöyle konuştu: "Tüm tarafların katılımıyla 
yargı ve iş dünyasının bir araya 
gelmesini, karşılıklı fikir alışverişini, 
yargı süreçlerinin uzaması ve bunlara 
ilişkin çözüm önerilerinin tartışılmasını, 
hukuk uyuşmazlıklarında arabuluculuk, 
tahkim gibi alternatif uyuşmazlık 
çözüm yöntemlerinin kullanılmasının 

artırılmasına yönelik yapılacakların 
tespiti ve çözüm önerilerinin 
tartışılmasını, mevzuat veya uygulama 
nedeniyle yaşanan aksaklıkların tespiti 
amacıyla bunların ortadan kaldırılmasını 
önemsiyoruz. Programı oluştururken 
yargı ve iş dünyasının karşılıklı 
sorunlarını tespit ederek bu sorunlara 
ilişkin çözüm yolları bulunabilmesi 
için değerli çalışmalara imza atmış 
akademisyenler ile kanun uygulayıcıları 
ve konunun muhatabı konumundaki 
değerli aktörlerin de görüş, bilgi ve 
deneyimlerini paylaşabileceği bir ortam 
yaratarak, tüm paydaşların doğrudan 
buluşturulması ve daha da önemlisi 
tarafların iletişim kurmaları ve birbirlerini 
anlamalarını sağlamak amaçlandı."

TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu, ADASO Meclis Başkanı İsrafil Uçurum ve ADASO Başkanı Zeki 
Kıvanç, sempozyum anısına Adalet Bakanı Yılmaz Tunç’a hediye takdim etti. 

Yargıtay Birinci Başkan Vekili Adem Albayrak, TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu, ADASO Meclis 
Başkanı İsrafil Uçurum ve ADASO Başkanı Zeki Kıvanç ile birlikte Adalet Bakanı Yılmaz Tunç’a 
sempozyum anısına hediye verdi.
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A dana Sanayi Odası 
(ADASO), üyelerinin enerji 
maliyetlerini düşürmelerine 

ve verimliliklerini artırmalarına 
yardımcı olmak amacıyla Adana Sanayi 
Kampüsü'nde nisan ayında kurulan 
ve Türkiye’de 55 EVD firmasından 
biri olan Çukurova Enerji Verimliliği 
Merkezi'ni faaliyete geçirdi. Merkez, 
Adana'daki işletmelere enerji yönetimi, 
verimlilik danışmanlığı ve eğitim 

hizmetleri sunarak, küresel rekabette 
daha avantajlı bir konuma gelmelerini 
sağlamayı hedefliyor.
Enerji tüketimini optimize etmek 
ve işletmelerin enerji verimliliğini 
artırmak için gelişmiş teknoloji ve 
uzman personelden oluşan bir ekip ile 
Çukurova Enerji Verimliliği Merkezi, 
enerji yönetimi alanında uzmanlaşmış 
danışmanlarıyla işletmelere 
özelleştirilmiş çözümler sunuyor ve 

enerji verimliliği projelerinin başarıyla 
uygulanmasını sağlıyor. 
Çukurova Enerji Verimliliği Merkezi, 
işletmelerin enerji tüketimini analiz 
ederek, enerji verimliliği potansiyellerini 
ortaya koyuyor ve özelleştirilmiş 
çözümler sunuyor. Uzman danışmanlar, 
işletmelerin enerji yönetim stratejilerini 
optimize ederek enerji tasarrufu 
sağlayan teknolojilerle uygun süreçleri 
belirleyip uygulamalarına yardımcı 

ÇUKUROVA ENERJİSİNİ  
KENDİ YÖNETECEK

Üretkenliği ve rekabet gücünü artırmayı hedefleyen Adana Sanayi Odası 
(ADASO), Türkiye'nin önde gelen enerji verimliliği merkezlerinden biri olacak 
Çukurova Enerji Verimliliği Merkezi'ni Adana Sanayi Kampüsü'nde faaliyete 

geçirdi. Merkez, bölgedeki işletmelerin enerji yönetimi ve verimlilik konusunda 
ihtiyaç duyduğu çözümleri sunarak, sürdürülebilirlik odaklı bir yaklaşımla 

küresel rekabet avantajı sağlamayı amaçlıyor.
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oluyor. Ayrıca, işletmelere yenilikçi 
enerji yönetimi çözümleri sunarak 
enerji verimliliği konusunda bilinç 
kazanmalarına katkıda bulunuyor.
Çukurova Enerji Verimliliği Merkezi, 
enerji verimliliği konusunda farkındalık 
yaratmak amacıyla düzenlediği 
seminerler, atölye çalışmaları ve 
eğitim programlarıyla işletmelerin 
enerji verimliliği alanındaki bilgi ve 
deneyimlerini artırıyor. Bu etkinlikler, 
sektördeki gelişmeleri takip etmek 
isteyen işletmelere bir platform 
sağlayarak, enerji verimliliği konusunda 
güncel bilgileri edinme imkânı sunuyor.
 
“KALICI VE OLUMLU ETKİLERLE 
REKABET GÜCÜMÜZÜ 
ARTIRACAK”
Adana Sanayi Odası  (ADASO)
Yönetim Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç, 
merkezin önemine dikkat çekerek, enerji 
verimliliğinin günümüzde işletmelerin 
sadece maliyetlerini düşürmekle 
kalmayıp aynı zamanda çevresel 
sürdürülebilirliğe de katkı sağlayan 
kritik bir unsura dönüştüğünü vurguladı. 
Merkezin, bölgedeki sanayi sektöründe 
kalıcı ve olumlu etkiler yaratarak 

işletmelerin rekabet gücünü artıracağına 
vurgu yaptı. Çukurova Enerji Verimliliği 
Merkezi'nin bölge için büyük bir 
kazanım olduğunu belirten Başkan Zeki 
Kıvanç, merkezin amacının, sanayi 
sektöründe enerji verimliliğini artırmak 
ve kaynakların sürdürülebilir şekilde 
kullanılmasını sağlamak olduğunu 
bildirdi. Merkezin hizmetleri arasında 
enerji verimliliği danışmanlığı, eğitim 
programları ve teknoloji desteğinin 
yer alacağını kaydeden Başkan 
Kıvanç, “Enerji verimliliği, günümüzde 
işletmelerin rekabet avantajı elde 
etmeleri için önemli bir unsurdur. Adana 
Sanayi Odası olarak, üyelerimizin 
enerji maliyetlerini düşürmelerine 
ve verimliliklerini artırmalarına 
yardımcı olmayı amaçlıyoruz. Bu 
merkez, işletmelerimize yenilikçi 

enerji yönetimi çözümleri sunacak ve 
sürdürülebilirlik odaklı bir yaklaşımla 
katkı sağlayacaktır." dedi.
Enerji verimliliğinin hem çevresel 
hem de ekonomik açıdan büyük 
önem taşıdığını vurgulayan Başkan 
Kıvanç, sanayi sektörünün enerji 
tüketiminin yüksek olduğunu belirterek, 
"Çukurova Enerji Verimliliği Merkezi 
ile sanayicilerimiz enerji tasarrufu ve 
sürdürülebilirlik konusunda daha bilinçli 
adımlar atabilecek. Bu hem çevremizi 
korumamıza yardımcı olacak hem 
de işletmelerimizin rekabet gücünü 
artıracaktır." diye konuştu.
Başkan Kıvanç ayrıca, Çukurova Enerji 
Verimliliği Merkezi'nin sanayicilere 
sağlayacağı faydalar hakkında bilgi 
verdi. Merkezin enerji verimliliği 
danışmanlarıyla işletmelerin enerji 
tüketimini analiz edeceğini ve tasarruf 
potansiyellerini ortaya koyacağını 
ifade eden Başkan Kıvanç, bu sayede 
işletmelerin enerji maliyetlerini 
düşüreceğini ve sürdürülebilirlik 
hedeflerine ulaşmalarına yardımcı 
olacağını belirtti.
Adana Sanayi Odası olarak Adana 
Sanayi Kampüsü bünyesinde birçok 
merkezi barındırdıklarını belirten 
Kıvanç, kurumun sürdürülebilir 
kalkınma ve enerji verimliliği 
konusunda önemli bir rol üstlendiğini 
vurguladı. Başkan Kıvanç, Çukurova 
Enerji Verimliliği Merkezi'nin sanayi 

BAŞKAN KIVANÇ: 
ÇUKUROVA ENERJİ 
VERİMLİLİĞİ MERKEZİ'MİZ 
SANAYİCİLERİMİZE ENERJİ 
VERİMLİLİĞİ DANIŞMANLIĞI, 
EĞİTİM PROGRAMLARI 
VE TEKNOLOJİ DESTEĞİ 
HİZMETLERİ VERECEK. 

Çukurova Enerji Verimliliği Merkezi’nde görevli uzman personel, işletmelerin enerji tüketimini analiz 
ederek, enerji verimliliği potansiyelini belirliyor ve çeşitli alanlarda iyileştirme önerileri sunuyor.
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sektöründe kalıcı ve olumlu etkiler 
yaratacağına inandığını sözlerine ekledi.
 
ENERJİ TÜKETİMİNİ ANALİZ 
EDİYOR, VERİMLİLİK 
POTANSİYELİ BELİRLİYOR 
Çukurova Enerji Verimliliği Merkezi, 
işletmelerin enerji tüketimini analiz 
ederek, enerji verimliliği potansiyelini 
belirliyor ve çeşitli alanlarda iyileştirme 
önerileri sunuyor. Bunlar arasında 
enerji tasarrufu sağlayacak teknolojik 
yatırımlar, verimlilik artışı için iş 
süreçlerinin optimize edilmesi ve 
personel eğitim programları yer 
alıyor.  Çukurova Enerji Verimliliği 
Merkezi, aynı zamanda işletmelere 
enerji yönetim sistemi kurulumu, enerji 
izleme ve kontrol sistemleri, aydınlatma 
sistemlerinin modernizasyonu, 
yenilenebilir enerji kaynaklarının 
kullanımı gibi konularda da destek 
veriyor. Bu hizmetler, işletmelerin 
enerji tüketimini etkin bir şekilde 
yönetmelerini sağlayıp, çevresel 
sürdürülebilirliğe de katkıda bulunuyor. 
Adana Sanayi Odası Sanayi 
Kampüsü'ndeki Çukurova Enerji 
Verimliliği Merkezi, aynı zamanda 
enerji verimliliği konusunda farkındalık 
yaratmak amacıyla seminerler, atölye 
çalışmaları ve eğitim programları 
düzenliyor. İşletmeler, bu etkinlikler 
aracılığıyla enerji verimliliği konusunda 
bilgi ve deneyim paylaşımında 
bulunuyor ve sektördeki gelişmeleri 
takip edebiliyor. 
Adana Sanayi Odası'nın girişimiyle 
hayata geçen Çukurova Enerji 
Verimliliği Merkezi, bölgedeki 
işletmelerin enerji maliyetlerini 
azaltmalarına, verimliliklerini 
artırmalarına ve sürdürülebilir bir 
gelecek için adımlar atmalarına olanak 
sağlıyor. Merkezin faaliyete geçmesiyle 
birlikte Adana, enerji verimliliği 
konusunda öncü bir kent olma yolunda 
önemli bir adım attı. 
 
13 FİRMADA 10 MİLYON TL 
TASARRUF
Çukurova Enerji Verimliliği Merkezi 
Yöneticisi Ali Erdi, Adana Sanayi 
Odası bünyesinde kurulan EVD 
firması aracılığıyla Adana sanayisinin 
enerji tüketimini azaltmayı ve rekabet 
gücünü artırmayı hedeflediklerini 
belirtti. Merkezin faaliyetleriyle ilgili 
bilgiler veren Ali Erdi, şu ana kadar 10 
firmaya enerji etüt hizmeti ve 3 firmaya 
enerji yönetim sistemi danışmanlığı 

sağladıklarını ifade etti. Ali Erdi, yapılan 
hizmetler sonucunda önemli tasarruflar 
elde ettiklerini, merkezin sağladığı enerji 
etüt hizmetleri ve enerji yönetim sistemi 
danışmanlığıyla 13 firmanın toplamda 
yaklaşık 150 ton eş değer petrol (TEP) 
biriminde, yaklaşık 10 milyon TL 
tasarruf sağladıklarını ifade ederek, bu 
tasarrufların, firmaların enerji verimliliği 
projelerinin kısa vadede uygulamaya 
başlamalarıyla elde edildiğini bildirdi. 
Çukurova Enerji Verimliliği Merkezi’nin 
bölgede büyük bir eksikliği gidereceğine 
dikkat çeken Çukurova Enerji 
Verimliliği Merkezi Yönetici Ali Erdi, 
şöyle konuştu: “Adana Sanayi Odası 
olarak kurduğumuz EVD firmamız için 
Adana sanayisinin enerji tüketimlerini 
düşürmek ve rekabet gücünü 
artırmalarında avantajlar sağlamayı 
hedefliyoruz. Enerji etüt hizmeti; 
firmaların enerji tüketimlerini analiz 
etmek, enerji verimliliği potansiyellerini 

belirlemek ve enerji maliyetlerini 
düşürmek için projeler geliştirerek 
çözüm önerileri sunmaktır.  
Enerji yönetim sistemi, enerji 
performansını sürekli iyileştirmek 
ve enerji tasarrufunu en üst 
düzeye çıkarmayı amaç edinen 
sistematik bir süreçtir. Çukurova Enerji 
Verimliliği Merkezi, bu hizmetlerle 
firmalara enerji verimliliği konusunda 
bilinç kazandırmayı ve tasarruf 
sağlamalarına yardımcı olmayı 
amaçlamaktadır.” 
Çukurova Enerji Verimliliği Merkezi'nin 
başarılı çalışmaları, bölge sanayisinin 
enerji tüketimini optimize ederek 
sürdürülebilirlik hedeflerine ulaşmasına 
büyük katkı sağlayacak. ADASO'nun 
bu önemli girişimi, çevresel duyarlılık 
ve ekonomik fayda sağlayarak Adana'yı 
enerji verimliliği konusunda öncü bir 
kent haline getirme yolunda önemli bir 
adım olarak değerlendiriliyor.

Adana Sanayi Kampüsü’nde Çukurova Enerji Verimliliği Merkezi’nin yanı sıra Model Fabrika Yenilik 
ve Dijital Dönüşüm Merkezi, Yenilik Merkezi, Su ve Atık Su Laboratuvarı da hizmet veriyor. 
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ÇUKUROVA ENERJİ VERİMLİLİĞİ 
MERKEZİ’NE EVD YETKİ BELGESİ VERİLDİ

A dana Sanayi 
Odası’nın 
(ADASO) yalın 

üretim ve dijitalleşme 
odağında işletmelerin 
rekabet gücünü artırmak, 
kurumsal kapasiteyi 
geliştirmek,  inovasyon 
odaklı üretim modellerini 
teşvik etmek ve nitelikli iş 
gücü ihtiyacını karşılamak 
amacıyla kente kazandırdığı 
Sanayi Kampüsü’nde 
faaliyete geçen Çukurova 
Enerji Verimliliği Merkezi 
için Enerji Verimliliği 
Danışmanlık (EVD) yetki 
belgesi ve sertifika töreni 
gerçekleştirildi.
Adana Metal Sanayi 
Sitesi’ndeki Sanayi 
Kampüsü’ndeki törene 
Osmaniye Korkut Ata 
Üniversitesi (OKÜ) Rektörü 
Prof. Dr. Turgay Uzun, 
ADASO Başkanı Zeki 
Kıvanç, Rektör Yardımcısı 
Prof. Dr. Coşkun Özalp, 
ENERMER Genel Müdürü 
Dr. Ertaç Hürdoğan ve 
ADASO Genel Sekreteri 
Bora Kocaman katıldı. 

“ÜNİVERSİTE-SANAYİ İŞ 
BİRLİĞİNDE ÖRNEK BİR 
ÇALIŞMA”
ADASO Başkanı Zeki 
Kıvanç, enerji yöneticiliği ve 
etüt proje sertifika eğitimi 
faaliyetlerini uygulamalı 
olarak gerçekleştirebilen 
ve aktif olarak bölgede 
faaliyet gösteren tek 
yetkili üniversite olan 
Osmaniye Korkut Ata 
Üniversitesi (OKÜ) ile 
örnek bir iş birliğine imza 
attıklarını belirtti. Başkan 
Kıvanç, “İşletmelerin 
enerji maliyetlerini 
düşürüp, verimlilik 
artışı sağlayarak küresel 
rekabette daha avantajlı 
konuma gelmelerine 
katkı sağlamak amacıyla 
Çukurova Enerji Verimliliği 
Merkezi’ni faaliyete geçirdik. 
Türkiye'de faaliyet gösteren 
55 EVD firmasından birisi 
olduk.” diye konuştu.
Günümüzde enerji 
kaynaklarının verimli 
bir şekilde kullanılması 
ve enerji tüketiminin 
azaltılmasının büyük 

Verimliliği Merkezi, EVD 
Yetki Belgesi ve Sertifikası 
ile tüzel kişiliğini kazandı. 
Bölge ve Türkiye sanayisi 
için önemli hizmetleri 
hayata geçireceğine 
inancımız tamdır. Hayırlı ve 
uğurlu olsun." dedi. 
Çukurova Enerji Verimliliği 
Merkezi ilk etapta; 
Firmalarda Enerji Etütleri, 
Verimliliği Artırıcı Projeler 
Hazırlamak (VAP), Enerji 
Verimliliği Danışmanlığı, 
Enerji Verimliliği Projeleri 
Fizibilite Çalışmaları, Firma 
Enerji Tüketim Ölçme ve 
Değerlendirme başlıklı 
programlarda çalışmalar 
gerçekleştirecek. 

önem taşıdığını belirten 
Başkan Kıvanç, “Bu 
doğrultuda, Çukurova Enerji 
Verimliliği Merkezi, bölge 
ve ülke genelinde enerji 
verimliliği çalışmalarının 
yaygınlaştırılması, 
bilinçlendirme faaliyetlerinin 
artırılması ve yenilikçi 
çözümlerin geliştirilmesi 
amacıyla kurulmuştur. 
Bölge sanayimize önemli 
katkıları olacaktır.” dedi.
OKÜ Rektörü Prof. Dr. 
Turgay Uzun ise enerji 
verimliliği çalışmalarının 
üniversitelerin ve araştırma 
merkezlerinin önemli 
görevleri olduğunu söyledi. 
Uzun, “Çukurova Enerji 

Adana Sanayi Odası’nın (ADASO) bölge sanayicilerinin hizmetine açtığı Çukurova Enerji Verimliliği 
Merkezi’nin Enerji Verimliliği Danışmanlık (EVD) yetki belgesi ve sertifikası Osmaniye Korkut Ata 
Üniversitesi (OKÜ) Rektörü Prof. Dr. Turgay Uzun tarafından ADASO Başkanı Zeki Kıvanç’a verildi.
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A danalı sanayiciler ve 
ihracatçılar, ihracatın tabana 
yayılması, sürdürülebilir ihracat 

artışı sağlanması ve yüksek katma 
değerli ihracat için finansmana erişimin 
kolaylaştırılması amacıyla hayata 
geçirilen Yeni Nesil İhracat Destekleri 
hakkında bilgilendirildi.
Akdeniz İhracatçı Birlikleri (AKİB), 
ihracat yapmak isteyen veya hâlihazırda 
ihracatını geliştirmeyi hedefleyen 
firmalara yönelik İhracat ve Devlet 

Destekleri Bilgilendirme Toplantısı’nın 
ikincisini Adana Sanayi Odası’nda 
(ADASO) gerçekleştirdi. AKİB Genel 
Sekreter Yardımcısı Okan Şenel’in 
başkanlığındaki uzman ekip, 10 ayrı 
konu başlığında yeni nesil ihracat 
desteklerini Adanalı sanayicilere detaylı 
şekilde anlattı. 
ADASO Sakıp Sabancı Toplantı 
Salonu’nda düzenlenen seminerin 
açılışında konuşan ADASO Genel 
Sekreteri Bora Kocaman, 2022 yılında 
bir önceki yıla göre yüzde 20,8 artış 
sağlayarak 3 milyar dolarlık ihracata 
imza atan Adanalı sanayicilerin 
küresel pazarlarda rekabetçiliğini 
artırmak amacıyla yürüttükleri 
çalışmalar kapsamında AKİB ile iş 
birliği yapmaktan büyük memnuniyet 
duyduklarını belirtti.
 
“DEVLET YARDIMLARINDAN 
DÜZENLİ FAYDALANAN FİRMA 
ORANI YÜZDE 5-10 DÜZEYİNDE” 
ADASO bünyesinde 5 yıldır devlet 
destekleri biriminin hizmet verdiğini, 
saha ziyaretleriyle 500’ün üzerinde 
firmayı bilgilendirdiklerini kaydeden 
Bora Kocaman, “Yaptığımız 
görüşmelerin sonunda oluşturduğumuz 

YENİ NESİL İHRACAT DESTEKLERİNE 
ERİŞİMİN KOLAY YOLU 
Adana Sanayi Odası 
(ADASO), geçen yıl 3 milyar 
dolar ihracat gerçekleştiren 
Adana’nın uluslararası 
pazarlardaki rekabetçiliğini 
güçlendirmek amacıyla 
Akdeniz İhracatçı Birlikleri 
(AKİB) ile iş birliği içinde 
düzenlediği seminerde, 
ihracata yönelik mevcut ve 
yeni destek programlarını 
bütüncül olarak tek bir 
çatı altında birleştiren yeni 
nesil ihracat desteklerinin 
ayrıntılarını üyelerine 
yansıttı. 
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analizlerde, devlet desteklerinden 
yararlanan firma sayısının yüzde 
50 düzeyinde olduğunu gördük. 
Desteklerden düzenli faydalanan 
firma oranı ise maalesef yüzde 5-10 
seviyesinde kalıyor. Dolayısıyla AKİB 
üzerinden sağlanan ihracat destekleri, 
yurt dışı pazar desteği ve yurt dışı 
mağazalaşma desteklerinden en 
üst düzeyde faydalanmamız büyük 
önem taşıyor. Bunu sağladığımızda 
firmalarımızın rekabet gücü artacak, 
maliyetlerimiz azalacak, yeni pazarlara 
ulaşma imkânımız olacaktır. Zira 
önümüzdeki 5 yıl, uluslararası ticarette 
çok hızlı geçecek; büyük değişimler 
yaşanacak. Bu değişime uyum sağlayan 
firmalar, fırsatlardan yararlanacak ve 
kazançlı çıkacaktır.” dedi.
 
“AKİB, 82 YILDIR İHRACATÇI 
FİRMALARA HİZMET VERİYOR” 
Bora Kocaman’ın ardından söz alan 
AKİB Genel Sekreter Yardımcısı Okan 
Şenel ise 82 yıldır Akdeniz Bölgesi'ndeki 
illerde ihracatçı firmalara hizmet 
veren AKİB’in faaliyetleri hakkında 
bilgiler aktardı. İhracat ve Devlet 
Destekleri Bilgilendirme Toplantısı’nın 
ilkini Mersin'de yaptıklarını ve çeşitli 
sektörlerde faaliyet gösteren sanayicileri 
ve firma temsilcilerini bilgilendirdiklerini 
anımsatan Okan Şenel, faaliyetin ikinci 
ayağında ADASO üyeleriyle bir araya 
gelmekten memnuniyet duyduklarını 
ifade etti. Okan Şenel, merkezi Mersin’de 
olan AKİB’in Adana, Antakya, 
İskenderun, Kayseri ve Karaman’daki 
irtibat bürolarıyla bölgedeki firmaların 
ihracat maratonunda kolaylaştırıcı rol 
oynadığını vurguladı. 

“TÜRKİYE’NİN İHRACATINA 
YÜZDE 8,5 ORANINDA  
DESTEK VERDİK” 
Kurum çatısı altındaki 8 Birliğin çalışma 
alanları ve faaliyetleri hakkında sunum 
yapan Okan Şenel; demir-çelik, hazır 
giyim ve konfeksiyon, hububat, bakliyat 
ve yağlı tohumlar, kimyevi maddeler 
ve mamulleri, mobilya, kâğıt ve orman 
ürünleri, su ürünleri ve hayvansal 
mamuller, tekstil ve hammaddeleri ile 
yaş meyve sebze sektörlerinde faaliyet 
gösteren ihracatçıların uluslararası 
pazarlarda etkinliklerini artırmaya 
yönelik AKİB’in hizmetlerini anlattı.  
Üye sayısı 25 bine yaklaşan AKİB 
ihracat ailesinin geçen yıl yüzde 18 
artışla 19,3 milyar dolarlık ihracat 
değerine ulaştığını aktaran Okan Şenel, 
Akdeniz Bölgesi olarak Türkiye’nin 
ihracatına yüzde 8,5 oranında destek  
verdiklerini belirtti. 
Okan Şenel, “AKİB olarak ana 
hedeflerimiz üyelerimizin ihracat 
pazarlarında daha etkili olmalarını 

sağlamak, ihracat yapmayan ya 
da ihracat potansiyelini yeterince 
değerlendiremeyen KOBİ’lerimizi de 
ihracat ailemize kazandırmaktır. Bu 
çerçevede, "Birlik'te İhracat Projesi", 
uluslararası rekabetçiliği geliştirme 
projeleri (UR-GE), uluslararası fuarlara 
millî katılım organizasyonları, ticaret 
ve alım heyeti etkinlikleri, eğitimler, 
devlet yardımlarına yönelik hizmetler 
ile ATHİB Dokuma Kumaş Tasarım 
Yarışması’nı düzenliyoruz. Mobilya, 
su ürünleri ve hayvansal mamuller ile 
hububat, bakliyat, yağlı tohumlar ve 
mamulleri sektörlerindeki firmalara 
yönelik URGE projelerimiz devam 
ediyor. Almanya, Hong Kong, Rusya, 
İspanya, ABD, KKTC ve Libya’daki 
fuarlara yönelik millî katılım 
organizasyonları düzenliyoruz.” dedi. 

“46 SEMİNERDE 7 BİNE YAKIN 
KATILIMCIYA EĞİTİM” 
AKİB’in eğitim faaliyetlerine de değinen 
Okan Şenel, geçen yıl 46 ayrı seminerde 
6 bin 800’ü aşkın katılımcıya Avrupa 
Yeşil Mutabakatı’na ilişkin farkındalık 
eğitimleri verdiklerini, hazırlanan 
mevzuatta ve mutabakatta yaşanan 
gelişmelerin takibi için Yeşil Yakalı 
Bültenleri yayımladıklarını aktardı. 
Okan Şenel, “Kurumumuz, yürürlükteki 
kanunlar ve mevzuata göre tarımsal 
ürünlerde ihracat iadesi, pazara giriş 
analiz desteği, pazara giriş belge desteği, 
yurt dışı fuar desteği, markalaşma 
Turquality desteği, tasarım desteği, 
yurt dışı birim marka tanıtımları ve 
e-ticaret destekleri alanlarında hizmet 
veriyor. Akdeniz İhracatçı Birlikleri 
olarak, 2022 yılında ihracata yönelik 
devlet destekleri kapsamında 20 binin 
üzerinde başvuruyu değerlendirerek 200 
milyon TL’nin üzerinde destek ödemesi 
gerçekleştirdik.” dedi. 
 
10 BAŞLIKTA VERİLEN DEVLET 
DESTEKLERİ ANLATILDI 
Açılış konuşmalarının ardından 
devam eden toplantıda AKİB Devlet 
Yardımları Şubesi’nden Pınar Süygün; 
Turquality ve Marka, Birim Kira, Marka 
Tescil ve Tanıtım ile Tasarım Projeleri 
başlıklarında ihracatçı firmalara verilen 
devlet yardımlarını anlattı. Devlet 
yardımlarının ikinci bölümünde ise 
Özkan Kurtuluş; Pazar Araştırması, 
Pazara Giriş Belgeleri, Küresel Tedarik 
Zinciri, Yurt İçi ve Yurt Dışı Fuarlar 
konularında verilen devlet desteklerini 
detaylandırdı. 

AKİB Genel Sekreter Yardımcısı Okan Şenel’in başkanlığındaki uzman ekip, 10 ayrı konu başlığında 
yeni nesil ihracat desteklerini anlattı. 

AKİB, İHRACATA YÖNELİK 
DEVLET DESTEKLERİ 
KAPSAMINDA 
GEÇEN YIL 20 BİNİN 
ÜZERİNDE BAŞVURUYU 
DEĞERLENDİREREK 200 
MİLYON TL’NİN ÜZERİNDE 
DESTEK ÖDEMESİ 
GERÇEKLEŞTİRDİ.
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ARABULUCULUK SİSTEMİ 
UYUŞMAZLIKLARDA 
AVANTAJLAR SAĞLIYOR

T ürkiye Odalar ve 
Borsalar Birliği 
Arabuluculuk ve 

Uyuşmazlık Çözüm Merkezi 
(TOBBUYUM) ile Adana 
Sanayi Odası (ADASO) 
Tahkim ve Arabuluculuk 
Merkezi iş birliğinde 
“Ticari Uyuşmazlıklar ve İş 
Hukuku Uyuşmazlıklarının 
Çözümünde Avantajlar” 
konulu toplantı düzenlendi.
Etkinliğe ADASO Başkanı 
ve TOBBUYUM Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı 
Zeki Kıvanç, Genel Müdür 
Dr. Onur Yüksel, İş Hukuku 
Profesörü Prof. Dr. Levent 
Akın, Strateji Geliştirme 
Komisyonu Başkanı Ertan 
Özen, Akademi Genel 
Koordinatörü Cem Coşkun, 
avukatlar, arabulucular çok 
sayıda iş insanı katıldı. 

“ARABULUCULUK 
MEKANİZMASI 
UYUŞMAZLIKLARA 
HIZLI ÇÖZÜM 
SAĞLIYOR”
Başkan Zeki Kıvanç, 
TOBB’un girişimleri ile iş 
dünyası ve vatandaşların 
uyuşmazlıklarının 
sürdürülebilir çözümlere 
ulaşmasına yardımcı olmak 
amacıyla 9 Aralık 2020’de 
TOBBUYUM Arabuluculuk 
ve Uyuşmazlık Çözüm 
Merkezi kurulduğunu 
söyledi. Ayrıca ADASO 
olarak TOBBUYUM 
çatısı altında arabuluculuk 
faaliyetlerine bölgede öncü 
olması amacıyla Adana 
Sanayi Odası Tahkim ve 
Arabuluculuk Merkezi’ni 
2021 yılı Ocak ayı itibariyle 
kurduklarını anımsatan 

Kıvanç, “Arabuluculuk 
sistemi, üyelerimize 
iş, ticari ve tüketici 
uyuşmazlıklarının hızlı bir 
şekilde çözüme kavuşması 
açısından önemli bir imkân 
sunuyor.” diye konuştu.
TOBB’un girişimleriyle iş ve 
işveren uyuşmazlıklarında, 
ticari davalarda ve  
tüketici davalarında 
arabuluculuğun zorunlu 
hale getirildiğini belirten 

Kıvanç, “Firmalarımızın  
bu merkezlerden 
faydalanmalarını önemle 
rica ediyorum.” dedi.
Adalet Bakanlığı’nın 
arabuluculuğu mevzuata 
dâhil etmesinden bu yana 
400 civarında arabuluculuk 
merkezi kurulduğunu dile 
getiren TOBBUYUM Genel 
Müdürü Dr. Onur Yüksel 
ise, şu ana kadar TOBB’a 
bağlı 120 oda bünyesinde 
Arabuluculuk ve Tahkim 
Merkezi’nin aktif şekilde 
çalıştığını söyledi. 
Yüksel, “Arabuluculukla 
ilgili altyapı kanunu 
hazırlanıyor. Arabuluculuk 
ve tahkimin geliştirilmesi ve 
uyuşmazlıkların mahkeme 
öncesinde, mahkemeye 
gidilmeden, dava 
açılmadan kurumsal bir 
şekilde çözümlenmesi için 
kurumsal sistematik hizmet 
veriyoruz.” dedi. 
Uyuşmazlıkların 
mahkemeye düşmeden 
arabulucular tarafından 
çözümünü öngören ve 
birçok alanda zorunlu olarak 
uygulanmaya başlayan 
arabuluculuk sisteminde, 
Türkiye’de uluslararası 
şirketlerin anlaşmazlıklarına 
da ev sahipliği yapmaya 
başladıklarını anlatan Dr. 
Yüksel, TOBBUYUM olarak 
bugüne kadar 80 binin 
üzerinde dosyayı sonuca 
ulaştırdıklarını bildirdi. 
Açılış konuşmalarının 
ardından Prof. Dr. Levent 
Akın, Ertan Özen, Cem 
Coşkun tarafından sunumlar 
gerçekleştirildi. Toplantı 
soru cevap bölümünün 
ardından son buldu.

“Ticari Uyuşmazlıklar ve İş Hukuku Uyuşmazlıklarının Çözümünde 
Avantajlar” konulu etkinlikte konuşan ADASO Yönetim Kurulu  
Başkanı Zeki Kıvanç, "Arabuluculuk sistemi ile dava yükleri hafifledi. 
İnsanlar, zaman kaybından ve maddi anlamda kendilerini yıpratan  
uzun süreçten kurtuldu.” dedi.
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PROF. DR. ARAS, YEŞİL DÖNÜŞÜMÜN 
FİNANSMANINDA TRENDLERİ ANLATTI 

A vrupa Birliği (AB) 
Yeşil Mutabakatı 
ve Paris İklim 

Anlaşması'na uyum için 
atılacak adımlara odaklanan 
Adana Sanayi Odası 
(ADASO) farkındalığı 
artıracak faaliyetlerine bir 
yenisini ekledi. ADASO 
ve Alman Uluslararası 
İşbirliği Kurumu (GİZ) 
ortaklığında ile yürütülen, 
tamamı Alman Federal 
Ekonomik İşbirliği ve 
Kalkınma Bakanlığı (BMZ) 
tarafından finanse edilen 
“Yeşil Sanayiye Doğru 
Toplumların İstihdamla 
Kaynaştırılması (YESAD)" 
Projesi kapsamında 
düzenlenen “Yeşil 
Dönüşümün Finansmanı 
ve Kurumsal Raporlama 
Trendleri” toplantısında 
Entegre Raporlama Derneği 
Türkiye Kurucu Yönetim 
Kurulu Başkanı, Yıldız 
Teknik Üniversitesi Finans 
Kurumsal Yönetim ve 

Sürdürülebilirlik Merkezi 
Kurucu Direktörü Prof. 
Dr. Güler Aras, Adanalı 
sanayicilerle buluştu. 
Türkiye’nin yeşil dönüşüm 
stratejileri kapsamında 
yürütülen çalışmaları 
değerlendiren Prof. Dr. 
Güler Aras, ulusal ve 
uluslararası raporlama 
ekosistemindeki yakın 
zamanlı gelişmelere ve 
yeşil dönüşümün büyük, 
orta ve küçük ölçekli 
işletmelere sağlayacağı 
fırsatları büyüteç altına aldı. 
Prof. Dr. Güler Aras, yeşil 
dönüşüm sürecine küçük 
ve orta ölçekli işletmeler 
(KOBİ) başta olmak üzere iş 
dünyasının adaptasyonunun 
sağlanması ve şirketlerin 
sürdürülebilir finansman 
teşviklerinden daha etkin 
bir şekilde yararlanabilmesi 
için uluslararası mevzuatlar 
doğrultusunda izlenmesi 
gereken yol haritalarına 
ilişkin görüşlerini paylaştı.

teşviklerinden daha etkin bir 
şekilde yararlanabilmeleri 
için doğru kurumsal 
raporlama ve yönetim 
pratiği geliştirmeleri 
gerekiyor. Ayrıca, büyük 
ölçekli şirketlerin de 
sürdürülebilirlik konusunda 
liderlik rolü üstlenmeleri 
sektörlere ve genel iş 
dünyasına önemli katkılar 
sağlayacak.” dedi.
Konuşmasında ivedilikle 
aksiyona geçilmesinin ve 
somut eylemlerin önemine 
vurgu yapan Prof. Dr. 
Güler Aras, Avrupa Yeşil 
Mutabakatı ile hız kazanan 
yeşil dönüşüm süreci ile eş 
zamanlı olarak sürdürülebilir 
finansman stratejilerinin 
geliştirilmesinin gerekliliğine 
ve finansal sistemin yeniden 
yapılandırılmasına ilişkin 
önerilerini paylaştı.
 
YEŞİL DÖNÜŞÜMÜN 
KIRMIZI ÇİZGİLERİ
Avrupa Birliği, sürdürülebilir 
kalkınmayı ve tüm 
ekosistemi tehdit eden 
öncelikli risklere karşı 
Avrupa Yeşil Mutabakat 
Çağrısı ile sanayiden 
tarıma, ulaştırmadan 
enerjiye karbonsuz bir 
ekonomi modelini hayata 
geçirip ticareti yeniden 
şekillendirecek yol haritasını 
11 Aralık 2019 tarihinde 
açıklamıştı. 2030 yılına 
kadar karbon salımını yüzde 
50 azaltmayı, 2050'ye kadar 
ise Avrupa kıtasını iklim nötr 
hale getirmeyi hedefleyen 
mutabakat, enerji ve 
kaynak yoğun sektörler ile 
tarım sektörlerinde yeşil 
dönüşümü zorunlu kılıyor.

KOBİLERİN DOĞRU 
KURUMSAL 
RAPORLAMA VE 
YÖNETİM PRATİĞİNİ 
GELİŞTİRMELERİ 
GEREKİYOR
Prof. Dr. Aras, özellikle 
küçük ve orta ölçekli 
işletmelerin yeşil dönüşüm 
sürecine adapte olmasının 
önemine vurgu yaptı. 
Aras, “Bu tür işletmelerin 
sürdürülebilir finansman 

Entegre Raporlama Derneği Türkiye Kurucu Yönetim Kurulu Başkanı, Yıldız Teknik Üniversitesi 
Finans Kurumsal Yönetim ve Sürdürülebilirlik Merkezi Kurucu Direktörü Prof. Dr. Güler Aras, 
ADASO’nun düzenlediği “Yeşil Dönüşümün Finansmanı ve Kurumsal Raporlama Trendleri” 
toplantısında yeşil dönüşümün KOBİ’lere sağlayacağı fırsatları anlattı.

Entegre Raporlama Derneği 
Türkiye Kurucu Yönetim Kurulu 
Başkanı 
Prof. Dr. Güler Aras
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S osyal medya platformları 
Facebook, Instagram ve 
WhatsApp'ın sahibi Meta’nın 

İstanbul’da faaliyete geçirdiği Facebook 
İstasyon’un uydu merkezlerinden biri 
olan “İstasyon Adana”, Adana Sanayi 
Odası (ADASO) ve Adana Valiliği’nin 
paydaşlığında kente kazandırıldı. 
Meta, Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği (TOBB), Milletlerarası Ticaret 
Odası (ICC) ve Habitat Derneği’nin 
hayata geçirdiği proje kapsamında 
açılan İstasyon Adana’da Meta Bost 
Programı’nın ikinci dönemi de başlatıldı. 
İstasyon Adana’nın girişimcilik, 

ADASO Meclis Başkanı İsrafil Uçurum, 
Meta Türkiye ve Azerbaycan Kamu 
Politikaları Direktörü Sezen Yeşil 
ve Habitat Derneği Yönetim Kurulu 
Başkanı Sezai Hazır, Ticaret Bakanlığı 
E-İhracat, Dijital Pazarlama, Davranışsal 
Kamu Politikaları ve Yeni Nesil 
Teknolojiler Dairesi Başkanı Hasan Önal 
ile davetliler katıldı.

VALİ ELBAN: DİJİTALLEŞME 
ÜZERİNE ODAKLANAN 
PROGRAMLAR BÖLGEMİZ İÇİN 
ÇOK ÖNEMLİ
Törenin açılışında konuşan Adana 
Valisi Dr. Süleyman Elban, özel 
sektörün dijitalleşmesini ve yeni nesil 
girişimciliğin gelişmesini amaçlayan 
Facebook İstasyon projesinin küçük ve 
orta boy işletmelerin dijital dönüşümünü 
destekleyerek küresel pazarlara 
ulaşmasını kolaylaştıracağını söyledi. 
Vali Süleyman Elban, “Valilik olarak 

dijitalleşme, ihracat gibi farklı konular 
üzerine kişi, topluluk ve işletmeleri 
bir araya getirerek onları büyütmek 
için ihtiyaç duydukları becerilere, 
kaynaklara ve bilgilere erişmelerine 
imkân sağlayacağı belirtildi. 
 
TARİHİ TEPEBAĞ EVİ YENİ NESİL 
GİRİŞİMCİLERE HİZMET VERECEK
Merkez Seyhan ilçesi Ulu Cami 
Mahallesi’nde restore edilen tarihi 
Tepebağ konağında hizmet verecek 
İstasyon Adana’nın açılışına Adana 
Valisi Dr. Süleyman Elban, Seyhan 
Belediye Başkanı Akif Kemal Akay,  

ADANA’DA GİRİŞİMCİLİK VE  
DİJİTALLEŞME İSTASYONU KURULDU
Adana’da küçük ve orta boy işletmeler ile girişimcilerin 
dijital dönüşümünü destekleyerek küresel pazarlara 
ulaşmasını amaçlayan Facebook İstasyon Bölgesel Topluluk 
Merkezi, restore edilen tarihi Tepebağ konağında “İstasyon 
Adana” adıyla bölgeye kazandırıldı.
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sektörlerimizle, odalarımızla, sivil 
toplum kuruluşlarımızla ciddi bir 
çalışma içerisindeyiz. Her sektörde ve 
alanda teknolojiyi yakalamak için gayret 
sarf ediyoruz. Teknolojinin kaçınılmaz 
bir ayağı olan dijitalleşme üzerine 
odaklanan, bugün ikinci yıl lansmanını 
gerçekleştirdiğimiz Meta Boost gibi 
eğitim programları da bu yüzden 
bölgemiz için büyük önem taşıyor.” dedi. 
 
BAŞKAN AKAY: İSTASYON ADANA, 
TEKNOLOJİK GÜNCELLEMEYİ 
SAĞLAYACAK
Seyhan Belediye Başkanı Akif Kemal 
Akay, aslına uygun yenilenen Tepebağ 
konağının İstasyon Adana adıyla yeni 
nesil girişimcilik ve dijitalleşme merkezi 
olarak hizmete açılmasından büyük bir 
mutluluk duyduğunu belirtti. Başkan 
Akay, “Teknolojinin bugün geldiği 
nokta çok önemli. Düzenli olarak 
kendimizi güncellemek zorundayız. 
İstasyon Adana da tam olarak bu işlevi 
üstlenecek. Kişi, topluluk ve işletmeleri 
bir araya getirerek onları büyütmek 
için ihtiyaç duydukları becerilere, 
kaynaklara ve bilgilere erişmelerine 
olanak sağlayacak. Emeği geçenlere  
teşekkür ederim.” diye konuştu.

YEŞİL: KOBİ’LERİN DİJİTAL 
DÖNÜŞÜMÜNE DESTEK OLMAYI 
AMAÇLIYORUZ
Meta Türkiye ve Azerbaycan Kamu 
Politikaları Direktörü Sezen Yeşil, 
Adana’da açılan topluluk merkeziyle 
ilgili şöyle konuştu: “Türkiye’nin ticareti 
ve ekonomisi için oldukça önemli bir 
yere sahip olan Adana’da ve deprem 
bölgesinde yer alan diğer illerdeki 
KOBİ’lerin dijital dönüşümüne destek 
olmak amacıyla bu yılki Meta Boost 
programımızı deprem bölgesine 
ve ihtiyaçlarına odaklama kararı 
aldık. Diğer yerel istasyonlarımızda 
yürüttüğümüz tüm eğitim 
programlarımız için de aynı dönüşümü 
gerçekleştirmeye çalışıyoruz. Bölgede 
ihtiyaç duyan her KOBİ’nin gerek 
eğitim programlarımız gerekse yerel 
istasyonlarımızda destekçisi olmaktan 
mutluluk duyuyoruz.”
 
UÇURUM: GİRİŞİMCİLİK, 
DİJİTALLEŞME, İHRACAT GİBİ 
FARKLI KONULAR ÜZERİNE 
EĞİTİMLER VERİLECEK
ADASO Meclis Başkanı İsrafil Uçurum 
da konuşmasında Facebook İstasyon’un 
uydu merkezlerinden biri olan İstasyon 

ilerleyen dönemlerde de Meta ile 
iş birliği kapsamında girişimciliği 
ve Türkiye’nin dijital dönüşümünü 
destekleyeceğini dile getirdi. Hazır, 
“Dijital araçları etkin kullanabilen, 
ekonomik değişkenleri takip ederek 
riskleri iyi yöneten girişimciler 
rekabet üstünlüğünü kazanabilirler. 
Bu alanda girişimcilerimize eğitim 
ve danışmanlık hizmeti vermek çok 
önemlidir. Bazen deprem ve çeşitli afet 
gibi olumsuzlukların yüksek olduğu 
zamanlarda umutsuzluğa kapılıyoruz. 
Bu yüzden biz bir umut vermek için, 
afetlerin birtakım olumsuzlukları devam 
etse bile, bu tür topluluk merkezlerini 
açmaya devam ediyoruz. Adana’da 
açtığımız bu merkez aynı zamanda 
afet bölgesinin sosyoekonomik açıdan 
yeniden toparlanması ve kalkınması 
için bir afet bölgesi üssü görevi de 
görecektir.”dedi. 
 
META BOOST PROGRAMI 20’DEN 
FAZLA ÜLKEDE FAALİYETTE 
Meta’nın Ticaret Bakanlığı ve 
TOBB partnerliği ile Hackquarters 
yürütücülüğünde gerçekleştirdiği Meta 
Boost Programı, yerel işletmelerin dijital 
dönüşümüne ve işletme sahiplerinin 
dijital beceriler edinmelerine yardımcı 
olmayı hedefliyor. Dünya genelinde 
20’den fazla ülkede faaliyette olan 
program Türkiye’deki KOBİ’lerin dijital  
dönüşüm serüvenine ortaklık ediyor. 
Meta Boost Programı, aralarında 
KOBİ’ler, işletme sahipleri, girişimciler 
ve kar amacı gütmeyen kuruluşların  
da bulunduğu kişilere ihtiyaç  
duydukları dijital becerileri sunmak için 
tasarlanan online eğitimler aracılığıyla 
Türkiye ekonomisinin dönüşümüne 
katkı sağlıyor.

Adana’yı kente kazandırdıkları 
için mutluluk duyduklarını söyledi. 
Uçurum, “Türkiye’de istihdama ve 
eğitime katılmayan genç nüfus oranları 
maalesef çok yüksek. Adana Sanayi 
Odası olarak, genç nüfusa istihdam 
sağlayacak çalışmalarımız var. Bugün 
açılışını gerçekleştirdiğimiz bu binada 
girişimcilik, dijitalleşme ve ihracat 
gibi farklı konular üzerine eğitimler 
verilecek. Meta Boost kapsamında 
verilecek olan eğitimlerin de ortak 
amacımıza hizmet edeceğinden eminiz. 
Gençlerin bizim çalışmalarımıza yönelik 
meraklı ve ilgili bakışlarını buraya 
çevireceklerini ve İstasyon Adana ile 
birlikte bölgenin yeni nesil girişimcilik 
alanında gelişeceğini umuyorum.” dedi. 
Daha sonra söz alan Habitat 
Derneği Yönetim Kurulu Başkanı 
Sezai Hazır ise Habitat Derneği’nin 








